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Mieszkańcy pomaga-
ją uchodźcom. Akcja 

wciąż trwa. 
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WETERYNARZ  
W OBŁĘŻU

W Gminie Kępice 
znowu funkcjonuje 

gabinet weterynaryjny. 
Centrum w Obłężu się 

rozwija.
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SOŁTYSI OBCHODZILI
SWOJE ŚWIĘTO

Sołtysi mieli swoje świę-
to. Podczas uroczysto-

ści zaprezentowano 
nową filię. 
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WSPIERAMY
UCHODŹCÓW

Z okazji tegorocznych Świąt Wielkanocnych
życzymy wszystkim 
naszym Mieszkańcom i Przyjaciołom,
aby nadchodzący czas 
był okresem rozbudzenia 
uśpionych marzeń,
a wiosenna aura dodała wiary 
w realizację nowych pomysłów.
Niech świąteczny czas wprowadzi 
do Państwa życia spokój,
harmonię i radość,  
a w Państwa domu 
niech zagości prawdziwie  
rodzinna atmosfera pełna ciepła i miłości.

Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic

Marek Busłowicz                                                                   
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kępicach
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OD BURMISTRZA

Ponad 130 osób, Uchodź-
ców z ogarniętej wojną Ukra-
iny tymczasowo mieszka na 
terenie naszej Gminy. Dzię-
kuję za każdy dar, za każdą 
złotówkę, ubrania, żywność, 
ale także udostępnienie 
swojego domu, mieszkania.

Serdecznie dziękuję wszyst-
kim osobom, które pomogły 
w tym, by nasi Goście czuli 
się u nas dobrze. Dziękuję za 
ogromny zryw już w pierw-
szy weekend po wybuchu 
wojny, kiedy chęć pomocy 
wzbudziła nasze ogromne, 
ale jakże miłe zaskoczenie i 
szacunek. Praktycznie w je-
den dzień udało się wypeł-
nić całego busa, który z da-
rami od Państwa pojechał z 
pomocą do punktu na gra-
nicę. Dziękuję wszystkim dar-
czyńcom, ale również wszyst-
kim, którzy segregowali dary, 
by jak najlepiej dopasować 
pomoc i skierować ją do 
najbardziej potrzebujących. 
Dziękuję wszystkim praco-
dawcom, którzy przyjęli do 
pracy Uchodźców, ale rów-
nież wszystkim, którzy po-
mogli rozwiązać problemy 
administracyjne. Dziękuję 
nauczycielom, dyrektorom 
szkół za szybką organizację 
przyjaznych dla naszych Go-
ści miejsc w szkołach i przed-
szkolu.

A teraz? Sytuacja dalej nie 
jest łatwa. W rozmowach 
z naszymi Gośćmi czuć 
ogromny strach o bliskich 
pozostałych na terenie Ukra-
iny. Najczęściej są to mężo-
wie, ale również dorośli sy-
nowie, rodzice, rodzeństwo. 
Wiele osób nie ma kontaktu 
z najbliższymi… Ogromna 

część nie wie, co stało się z 
ich dobytkiem, na który pra-
cowali przecież całe życie! 
Pociągi, którymi Uchodźcy 
przyjechali do naszego kra-
ju były tak przepełnione, że 
często walizki trzeba było 
pozostawić na peronie, a 
w dalszą podróż wyruszyć 
tylko z dokumentami. Każdy 
Uchodźca ma swoją historię, 
są to bardzo różne przeżycia. 
Niektóre naprawdę trudne i 
traumatyczne…

Wszyscy Uchodźcy, którzy 
mieszkają na terenie naszej 
Gminy, mają już nadany nu-
mer PESEL, kilkanaście osób 
już pracuje, wszystkie dzieci 
chodzą do szkół. Część osób 
przygotowuje się do zatrud-
nienia, uczy się języka, zdo-
bywa polskie uprawnienia, 
dzięki którym będą mogli 
podjąć pracę zgodną ze 
swoimi wysokimi kwalifika-
cjami. Wkrótce kilkanaście 
osób będziemy aktywizo-
wać w ramach Centrum 
Integracji Społecznej. Nadal 
pozostaje jednak ogromna 
niepewność: nie wiadomo 
jak długo u nas zostaną, czy 
wojna wkrótce się skończy, 
jak konflikt się rozwinie, czy 
będą mieli dokąd wrócić… 
Pytań jest dużo więcej.

Wiele pytań pozostaje, i 
pewnie jeszcze długo pozo-
stanie bez odpowiedzi. Pa-
miętajmy, że Ci Ludzie uciekli 
przed wojną, uciekli by rato-
wać swoje życie i życie swo-
ich dzieci. Wspierajmy ich w 
tych trudnych chwilach jak 
tylko możemy najlepiej!

g Magdalena
Majewska

Burmistrz Kępic

Pomagajmy!
Modernizacja z dofinansowaniem

Już rozpoczęły się prace budowlane. Wkrótce remiza zmieni swoje oblicze.

Remont remizy

- Cieszymy się, że nasza 
remiza przejdzie moder-
nizację. Stan budynku już 
wymagał nakładów. To 
już ostatnia strażnica w 
naszej gminie, która do-
tąd nie przeszła remontu 
– mówi Krzysztof Rosiak, 
prezes Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Biesowi-
cach. 

Tamtejsza remiza zo-
stała wzniesiona w 1926 
roku i została przejęta 
od Skarbu Państwa w 
1995 roku jako budynek 

należący do PGR. Na 
tę modernizację Gmina 
Kępice pozyskała środki 
z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. Co 
ważne, dofinansowanie 
pokryje aż 95 procent 
wartości remontu.

W marcu rozpoczęto 
pierwszy etap prac. -W 
pierwszej kolejności likwi-
dujemy pokrycie dacho-
we. To bardzo ważne, 
bo było ono wykonane 
z azbestu. Na jego usu-
nięcie i unieszkodliwienie 

pozyskano dofinansowa-
nie z WFOŚiGW – wyja-
śnia Marzena Piszko – Bo-
jaryn, kierownik Referatu 
Inwestycji i Rozwoju Stra-
tegicznego w kępickim 
urzędzie. 

Ponadto w ramach 
realizowanego projektu 
zostanie wykonana ter-
momodernizacja obiek-
tu, zaplanowano wymia-
nę instalacji elektrycznej, 
wodno – kanalizacyjnej, 
grzewczej, wentyla-
cyjnej. Zmieni się także 

źródło ciepła na eko-
logiczne. To jednak nie 
wszystko. Zakupimy tak-
że nowe wyposażenie 
budynku OSP w Biesowi-
cach. To między innymi 
zakup mebli oraz sprzęt 
niezbędny do stworzenia 
zaplecza sanitarnego 
dla strażaków, miejsc re-
generacji, sali szkolenio-
wej z salą pamięci oraz 
wykonanie miejsc parkin-
gowych. Prace powinny 
zakończyć się jesienią 
tego roku.                       g

Zadanie obejmuje zarówno prace budowlane, jak i zakup niezbędnego wyposażenia.

Remiza w Biesowicach właśnie przechodzi gruntowną modernizację.
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Aktywizacja zawodowa

CIS wspiera od lat
Do tej pory z oferty CIS 
-u skorzystało ponad 200 
mieszkańców. Za chwilę 
rusza kolejny nabór.  

Centrum Integracji 
Społecznej w Kępicach 
działa już od 12 lat. – W 
tym okresie z reintegracji 
społecznej i zawodowej 
skorzystało ponad dwie-
ście osób. W ramach 
działalności organizowa-
ne są m.in. spotkania z 
doradcami zawodowy-
mi, psychologami, przed-
siębiorcami, liczne warsz-
taty i szkolenia - mówi 
Aleksandra Christyniuk z 
Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. 

W tym roku z oferty 
CIS-u w ramach projektu 
skorzysta 11 osób, a kolej-
ne osoby będą przyjęte 
do CIS poza projektem. 
Gmina Kępice pozyska-
ła środki z Ministerstwa 
Rodziny i Polityki Społecz-
nej w ramach programu 
„Od wykluczenia do ak-
tywizacji. Edycja 2022”. 
Jego wartość to blisko 
120 tysięcy złotych, z 
czego dofinansowanie 
pokrywa ok. 90 procent 

kosztów. – Realizacja 
projektu zaplanowana 
jest na okres od  kwietnia 
do końca grudnia tego 
roku. Wkrótce rozpocz-
niemy nabór – dodaje 
Aleksandra Christyniuk. 

W tym roku zostanie 
utworzony warsztat ręko-
dzielniczy z elementami 
florystyki. W poprzednich 
latach uczestnicy korzy-
stali m.in. z warsztatów 
ogólnobudowlanych, 
pielęgnacji terenów zie-
lonych, czy krawieckich. 
W ramach realizacji pro-
jektu został zakupiony 
odpowiedni sprzęt oraz 
wyposażono sale szkole-
niowe. Uczestnicy oprócz 
pozyskania wiedzy teo-
retycznej, odbywają 
także praktyczną naukę 
zawodu. Dzięki udanej 
współpracy z lokalnymi 
przedsiębiorcami, ich 
organizacja odbywa się 
głównie na terenie na-
szej gminy. Zajęcia trwają 
w dni powszednie przez 
sześć do ośmiu godzin. 

Uczestnikom przysłu-
guje świadczenie inte-
gracyjne. W tym roku 
wynosić będzie ono 120 

W ramach działalności kępickiego CIS, realizowano 
m.in. warsztat krawiecki.

Wsparcie rozwoju cyfrowego

Gmina Kępice zdobyła 
kolejny grant. Tym razem 
rozszerzymy ofertę cyfro-
wych usług.

„Cyfrowa gmina” to 
projekt, który wspiera in-
stytucje samorządowe w 
rozwoju cyfrowym oraz 
w zwiększeniu cyber-
bezpieczeństwa. Projekt 
jest współfinansowany 
przez Unię Europejską w 
ramach Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regio-
nalnego, Program Ope-
racyjny Polska Cyfrowa.

- Nasza gmina pozyska-
ła blisko 270 tysięcy zło-
tych na realizację wielu 
zadań w ramach tego 
projektu - mówi Agnieszka 
Itrowska – Garus z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
– Co istotne, jego realiza-
cja nie obciąża budżetu 
gminy – dodaje.

Konkurs skierowany był 
do wszystkich gmin w Pol-

sce. Gmina Kępice złoży-
ła stosowny wniosek, któ-
ry został zaakceptowany. 
Realizacja projektu roz-
pocznie się w najbliższym 
czasie i potrwa 16 m-cy. 
Zadaniem projektu jest 
przede wszystkim uspraw-
nienie świadczenia usług 
cyfrowych oraz zapew-
nienie bezpieczeństwa 
użytkownikom systemów. 

– Zakupimy wyposaże-
nie do serwerowni wraz z 
wykupem niezbędnych 
licencji. Stworzymy portal 
mieszkańca, który zwięk-
szy dostępność usług 
publicznych i zapewni 
sprawną komunikację 
mieszkańcom w spra-
wach urzędowych – wy-
jaśnia Agnieszka Itrowska 
– Garus. 

Portal mieszkańca do-
celowo ma zapewnić 
m.in. stały wgląd do na-
leżności podatkowych, 

Środki  
na rozszerzenie cyfryzacji

W skrócie

Lokalni artyści przygo-
towują świąteczne dzie-
ła. Pierwsze z nich, już są 
dostępne. 

- Zbliżające się Święta 
Wielkanocne wprowa-
dzają do naszej galerii 
świąteczny klimat – przy-
znaje Małgorzata La-
skowska, prezes KOSiR-u. 
Pierwsze ozdoby świą-
teczne są już wyekspo-
nowane w kępickiej ga-
lerii ArtCafe. Aktualnie w 
ofercie są ozdobne kart-
ki świąteczne, kolorowe 
jajka wykonane w różnej 
technice. 

– Z pewnością w kolej-
nych dniach rękodzie-
ła będzie przybywać. 
Wkrótce zapewne po-
jawią różnorodne stroiki 
– dodaje Małgorzata La-
skowska.

Pracownicy galerii pla-
nują w najbliższym cza-
sie zorganizować także 
bezpłatne warsztaty 
wykonywania pisanek 
wielkanocnych różnymi 
metodami artystycznymi. 
Informacje na ten temat, 
będą sukcesywnie prze-
kazywane na stronach 
internetowych kępickiej 
galerii. 

Tuż przed świętami nie 
zabraknie także specy-
ficznych dla tego okresu 
słodkości. – Z pewnością 
będziemy w tym cza-
sie serwować do kawy 
świąteczne ciasta, np. 
babkę wielkanocną czy 
mazurka. Niezmiennie 
zapraszamy Państwa do 
nas – podkreśla prezes 
Laskowska.                      g

Szykują się do świąt

W kępickiej galerii już od początku kwietnia panuje 
świąteczna atmosfera.

procent wysokości za-
siłku dla bezrobotnych. 
Wszystko wskazuje na to, 
że tym razem z progra-
mu będą mogli skorzy-
stać nie tylko mieszkańcy 
Gminy Kępice, ale także 
uchodźcy przebywają-
cy na naszym terenie. 

Wkrótce ruszy nabór do 
tegorocznego projektu. 
Chętne osoby powin-
ny skontaktować się z 
pracownikiem Ośrodka 
Pomocy Społecznej i 
Centrum Integracji Spo-
łecznej – Katarzyną An-
folecką.                          g 

wgląd do stanu załatwia-
nych spraw przez miesz-
kańców, aktualizacje 
wydarzeń, czy newsletter. 
W celu sprawnego wdro-
żenia systemu, zostanie 
zakupionych m.in. 11 
laptopów, 10 kompute-
rów stacjonarnych oraz 
21 pakietów oprogramo-
wania. Z doposażenia 
skorzysta także biblioteka 
oraz szkoła. – System ma 
objąć jak najwięcej sa-
morządowych instytucji, 
aby mieszkaniec mógł 
sprawnie załatwiać wiele 
spraw za jego pośrednic-
twem – dodaje Itrowska – 
Garus. Zanim system wraz 
z Portalem Mieszkańca 
zostaną wdrożone i udo-
stępnione publicznie, w 
ramach projektu urzęd-
nicy zostaną także kom-
pleksowo przeszkoleni.

                                      g

Pieniądze na wymianę instalacji

Ponad 1,6 miliona dla 
Gminy Kępice. 29 marca 
samorządowcy podpisa-
li umowę z Marszałkiem 
Województwa Pomor-
skiego.

- Bardzo się cieszymy, 
że po pięciu latach od 
złożenia wniosku otrzy-
maliśmy dofinansowanie. 
Procedura była długa, 
ale warto było – cieszy się 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Projekt 
dotyczy dofinansowania 
wymiany instalacji wyko-
rzystujących odnawialne 
źródła energii. To między 
innymi kotły na biomasę, 
pompy ciepła, instalacje 
solarne oraz instalacje 
fotowoltaiczne. – Przed 
złożeniem wniosku o do-
finansowanie, zachę-
caliśmy mieszkańców 
do udziału w projekcie. 
Wtedy wpłynęło do nas 
kilkadziesiąt wniosków 
– przypomina Burmistrz 
Majewska. Teraz doku-

menty przejdą ponowną 
weryfikację. – Będziemy 
kontaktować się z tymi 
osobami i uzgadniać 
szczegóły – dodaje Ma-
rzena Piszko – Bojaryn z 
Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. Wartość całego 
projektu to ponad 1 mi-
lion 958 tysięcy. W marcu 
kępiccy samorządowcy 
podpisali umowę z Mar-

Wielkie dofinansowanie

szałkiem Mieczysławem 
Strukiem na dofinanso-
wanie, które wynosi 1 mi-
lion 617 tysięcy złotych. 
Mieszkańcy naszej gminy, 
którzy otrzymają wspar-
cie na wymianę instala-
cji, będą musieli wykazać 
się wkładem własnym. O 
szczegółach będziemy in-
formować wnioskodaw-
ców.                                      g

W marcu kępiccy samorządowcy podpisali umowę z 
Marszałkiem Mieczysławem Strukiem.
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Edukacja morska

Od kilku miesięcy w 
naszej gminie realizo-
wany jest ciekawy pro-
jekt. W jego ramach 
odbywają się warsztaty 
poszerzające wiedzę w 
zakresie edukacji mor-
skiej i żeglarskiej oraz 
zawodów związanych 
z nadmorskim położe-
niem regionu. Na jego 
realizację pozyskano 
kwotę blisko 155 tysięcy 
za pośrednictwem Urzę-
du Marszałkowskiego. 

– W ostatnich tygo-
dniach młodzież uczest-
niczy w wielu lekcjach 
i zajęciach dodatko-
wych. Ponadto realizo-
wane są warsztaty oraz 
wyjazdy szkoleniowo 
– integracyjne – mówi 
Aleksandra Christyniuk 
z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach. W projekcie 
uczestniczy 73 uczniów 
ze szkół, które się do nie-
go zgłosiły - to Zespół 
Szkół w Kępicach, SP z 
Warcina, Biesowic oraz 

Realizują ciekawy projekt
Uczniowie z naszej gminy uczą się o żeglarstwie i marynistyce.

z Przytocka. 
Ostatnio z młodzieżą 

spotkał się doradca za-
wodowy, który opowia-
dał o możliwości dalszej 
edukacji i rozwoju w za-
wodach morskich. Omó-
wiono ścieżkę rozwoju 
zawodowego w tym 
zakresie oraz wskaza-
no placówki zajmujące 
się kształceniem w tych 
zawodach na pozio-
mie średnim i wyższym. 
– Niedługo rozpoczną 
się warsztaty z psycho-
logiem. Ich zadaniem 
jest zrozumienie moc-
nych i słabych stron, wy-
kształcenie umiejętności 
współpracy i wzajemna 
integracja – wskazuje 
urzędniczka. 

W ramach promocji 
projektu dzieci otrzy-
mały specjalne koszul-
ki i czapki. Na poza-
lekcyjnych zajęciach 
młodzież uczy się np. 
robienia podstawo-
wych węzłów, budowy 

łodzi, zasad nawigacji. 
Jeśli warunki pogodo-
we będą sprzyjające, 
od kwietnia ruszy prak-
tyczna nauka żeglar-
stwa. –Dzięki środkom 
z projektu zakupiliśmy 
trzy łodzie Mariner 19, 
na których dzieci będą 
uczyły się żeglarstwa 
pod okiem doświad-
czonych instruktorów 
– dodaje Aleksandra 
Christyniuk. Praktyki 
będą odbywały się na 
Jeziorze Obłęskim. Z ko-
lei na przełomie maja i 
czerwca młodzi adep-
ci żeglarstwa wezmą 
udział w tematycznych 
piknikach oraz w czte-
rodniowym obozie. Ich 
zadaniem jest nie tylko 
edukacja i oswajanie 
z kulturą żeglarską, ale 
także wzajemna inte-
gracja.

Ostatnio uczniowie w 
ramach zajęć pozalek-
cyjnych spędzili noc w 
kępickiej szkole. Wyko-

Młodzież poszerza swoją wiedzę na zajęciach pozalekcyjnych oraz różnorodnych 
warsztatach.

Szeroka oferta rekreacyjna

Natura, tematyczne 
szlaki, integracja i rozryw-
ka pełna zdrowej aktyw-
ności. Zaczynamy sezon.

- Skoro mamy już wio-
snę, to pora rozpocząć 
sezon rowerowy. Przed 
nami wiele ciekawych 
propozycji, które wprawią 
wszystkich w doskona-
ły nastrój – uśmiecha się 
Małgorzata Laskowska, 
prezes Kępickiego Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji. 

W Gminie Kępice pa-
sjonaci sportu i rekreacji 
mają do dyspozycji wie-
le ciekawych ofert oraz 
miejsc do jego uprawia-
nia. I to o każdej porze 
roku! 

Od kwietnia rozpocz-
nie się cykl rajdów, które 
będą wiodły uroczymi 
szlakami. Wyjazdy zawsze 
będą zaczynały się i koń-
czyły na terenie Ośrodka 
Wypoczynkowego „So-
bótka”.

W minionym roku, kę-
picki samorząd wydał 
mapę turystyczną pod 
nazwą „Rowerowa Petar-

da Pomorza” i oznaczył w 
terenie przebieg kilku, te-
matycznych tras. – Mapa 
jest nie tylko źródłem infor-
macji o samych trasach, 
ale także dość szczegóło-
wo opisuje atrakcje zloka-
lizowane w naszej gminie. 
To wydawnictwo pomo-
że nam w zaplanowaniu 
ciekawej wycieczki, po-
kazując tutejsze walory 
– opowiada Agnieszka 
Itrowska – Garus z kępic-
kiego magistratu. Jeszcze 
jesienią ubiegłego roku, 
odbył się rodzinny rajd 
jednym ze szlaków. A jest 
z czego wybierać. 

Przebieg tras został wy-
znaczony tak, aby obej-
mował swoim zasięgiem 
najciekawsze miejsca i 
najcenniejsze obszary 
przyrodnicze, jakie znaj-
dują się na terenie Gminy 
Kępice. Mapa prowadzi 
nas kilkoma szlakami, np. 
„Trasą pięciu jezior”, „Tra-
są do drezyn – pociąg 
do przyrody”, „Trasą my-
śliwską – traktem św. Hu-
berta”, „Trasą Bismarcka 

Atrakcyjne trasy

– aleją Kanclerza”. Poza 
tym opisane są również 
szlaki kościołów, pała-
ców i zabytków, dwor-
ców kolejowych, czy 
elektrowni wodnych.

– Nasza gmina to ide-
alne miejsce do turystyki 
rowerowej. Zależy nam, 
aby funkcjonowało jak 
najwięcej, ciekawych 
szlaków. Cieszę się, że co-
raz więcej rowerzystów 
korzysta z naszych propo-
zycji – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic.

Od kwietnia rozpocz-
niemy nasze rajdy.  Chęć 
udziału można zgłaszać 

Gmina Kępice ma wiele ciekawych tras rowerowych. 

nywali w różnych tech-
nikach latarnie morskie 
oraz rysunki w tematyce 
morskiej. Realizacja pro-
jektu przewidziana jest 
do końca 2022 roku.

Projekt „Stery w dłoń 
– żeglujemy po wiedzę 

w gminie Kępice” jest 
współfinansowany z Eu-
ropejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach 
Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Wo-
jewództwa Pomorskie-
go na lata 2014-2020 

– Poddziałanie 3.2.1. Ja-
kość edukacji ogólnej. 
Projekt jest realizowany 
przez Gminę Kępice 
w partnerstwie ze Sto-
warzyszeniem „My dla 
Was” z Przytocka.              

                                                  g 

telefonicznie do KOSiR-u 
lub po prostu stawić się 
na terenie ośrodka w dniu 
wycieczki. – Wpisowe wy-
nosi 15 złotych. Za te pie-
niążki rowerzyści otrzyma-
ją pakiet startowy, napój 
oraz poczęstunek przy 
ognisku – informuje prezes 
Laskowska. Osoby, które 
nie posiadają rowerów, 
będą mogły je także wy-
pożyczyć w ośrodku. 

Takie wycieczki to nie 
tylko fantastyczny sposób 
na spędzenie wolnego 
czasu w aktywny sposób, 
ale także na poznanie no-
wych ludzi i wspólną inte-
grację.                                       g

Ważny sukces

Koło Gospodyń Wiej-
skich z Mzdowa zdobyło 
grant na swój rozwój. 

„Gospodynie do dzie-
ła!” to program Fundacji 
BGK, który ma na celu 
pomoc Kołom Gospodyń 
Wiejskich w zakupie sprzę-
tu i wyposażenia, dzięki 
któremu będą mogły roz-
wijać swoją działalność. 

– Złożyłyśmy stosowny 
wniosek, w którym opisa-
łyśmy planowane przez 
nas przedsięwzięcia. 
Właśnie dotarła do nas 
znakomita wiadomość, 
że nasze koło wygrało 
w konkursie grantowym i 
otrzyma dofinansowanie 
– cieszą się panie z KGW 
Mzdowo.

Dzięki zakupowi nie-
zbędnego wyposażenia, 

koło będzie miało szansę 
na realizację m.in. stałych 
spotkań integracyjnych 
oraz wydarzeń społecz-
no – kulturalnych w swojej 
miejscowości. – Planuje-
my organizację festynów 
rodzinnych, warsztatów 
kulinarnych, a także za-
mierzamy promować 
naszą gminę w różnych 
przedsięwzięciach i im-
prezach ponadlokalnych 
– dodają gospodynie z 
Mzdowa. 

Pozyskany grant po-
zwoli na zakup sprzętu o 
wartości blisko 10 tysięcy 
złotych, dzięki niemu po-
szerzą swoją działalność. 
To m.in. przyrządy ku-
chenne, grill gazowy, wie-
lofunkcyjny robot kuchen-
ny i namiot.                      g

Do dzieła!

Koło ze Mzdowa zdobyło środki na swoją działalność.
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Podziękowania za współpracę

Sołtysi obchodzili 
swoje święto

- 11 marca przypada 
coroczne Święto Sołtysa. 
Ma ono na celu okazanie 
wdzięczności i szacun-
ku Sołtysom za ich pra-
cę i podkreślenie ich roli 
w polskiej wsi – mówiła 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Uroczystość odbyła się 
w zmodernizowanej filii 
bibliotecznej w Osowie. 
– Niegdyś „stara kuźnia” 
zmieniła się w wyjątkowe 
centrum kultury w Oso-
wie. Choć obiekt z powo-
dzeniem funkcjonuje już 
od kilkunastu miesięcy, 
ze względu na obostrze-
nia pandemiczne nie 
mogliśmy wcześniej zor-
ganizować oficjalnego 
otwarcia – mówi Marta 
Borodziuk, dyrektor Biblio-
teki Miasta i Gminy w Kę-
picach. 

Dlatego samorządow-
cy zaprezentowali obiekt 
przy okazji przypadają-
cego dzisiaj Dnia Sołty-
sa. Przypomnijmy, że na 
remont budynku uzyska-
liśmy dotację w ramach 
Narodowego Programu 
Rozwoju Czytelnictwa – 
Priorytet 2 „Infrastruktura 
Bibliotek 2016 – 2020, pod 
nawą „Kuźnia czytelnic-
twa – przebudowa filii bi-
blioteki w Osowie”. 

Poświęcenia filii doko-
nał ksiądz Józef Bagniew-
ski.

- Teraz jest to obiekt 
wyjątkowy. Spełnia wiele 
funkcji dla mieszkańców. 
To miejsce integracji, po-
szerzania wiedzy, wspól-
nych spotkań. Gratuluję 
realizacji kolejnej, ważnej 
inwestycji w Gminie Kę-
pice – podkreślał Paweł 
Lisowski, Starosta Słupski. 

Gratulacje złożyła tak-
że Maria Matuszewska, 
dyrektor słupskiej delega-
tury Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego. – Samo-
rządowcy Gminy Kępice 
mają świetne pomysły i 
potrafią je sprawnie re-
alizować. Jestem pod 
wielkim wrażeniem tych 
dokonań – mówiła Maria 
Matuszewska.

W trakcie uroczystości 
uhonorowano wszyst-
kich naszych sołtysów. – 
Jest mi niezmiernie miło, 
móc z Państwem na co 

dzień współpracować. 
Wasze zaangażowanie 
w sprawy gminy realnie 
przekłada się na popra-
wę jakości życia naszych 
mieszkańców – podkre-
ślała Burmistrz Majewska. 
Wraz z Przewodniczącym 

Rady Miejskiej w Kępi-
cach Markiem Busłowi-
czem wręczyła sołtysom 
listy gratulacyjne oraz 
upominki.

Wyjątkowym jubila-
tem dzisiejszego dnia był 
Henryk Palewski, który 

Z okazji Dnia Sołtysa wręczono upominki i listy gratulacyjne. 

właśnie obchodził 45-le-
cie swojej działalności w 
charakterze Sołtysa. Do-
stojny Jubilat podzielił się 
swoimi wspomnieniami 
i doświadczeniem. Nie 
zabrakło specjalnego 
tortu, toastu oraz życzeń. 
– Jestem niezwykle wzru-
szony. Dziękuję wszystkim 
za okazywaną pomoc i 
wsparcie przez te wszyst-
kie lata – mówił wzruszony 
Sołtys Palewski.

Goście mogli także 
skosztować pierogów 
przygotowanych przez 
rodziny ukraińskie prze-
bywające w Korzybiu 
przy współpracy z tam-
tejszym Kołem Gospodyń 
Wiejskich. Środki z tych 
wyjątkowych „cegiełek” 
zostaną przekazane na 
rzecz uchodźców w na-
szej gminie.

Wszystkim Sołtysom 
składamy najserdeczniej-
sze życzenia, wytrwałości 
w dalszej pracy społecz-
nej i życzliwości w trak-
cie wykonywana swoich 
obowiązków.

                                           g Paweł Lisowski, Starosta Słupski.

Podczas uroczystości doceniono naszych sołtysów i zaprezentowano zmodernizowaną filię.

Poświęcenia zmodernizowanej filii bibliotecznej doko-
nał ksiądz Józef Bagniewski.

Podczas spotkania samorządowcy podziękowali sołty-
som za współpracę.

Pan Henryk Palewski świętował 45-lecie sprawowania 
funkcji Sołtysa Osowa.

- Państwa zaangażowanie w sprawy gminy realnie prze-
kłada się na poprawę jakości życia naszych mieszkań-
ców – podkreślała Burmistrz Majewska.
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Zadanie pn. „Poprawa bezpieczeństwa i spójności dróg gminnych na terenie gminy Kępice 
poprzez budowę i przebudowę dróg w miejscowościach Osowo i Warcino” jest współfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość inwestycji to: 1 606 610,34 zł, kwota dofinansowania wyniosła 1 204 957 zł.

Po kilku latach prze-
rwy, w Gminie Kępice 
otwarto gabinet wetery-
naryjny.

To dobra wiadomość 
dla mieszkańców na-
szej gminy. Teraz będą 
mogli korzystać z usług 
lekarza weterynarii na 
miejscu. Gabinet otwar-
to przy Centrum Adop-
cyjnym dla Zwierząt w 
Obłężu. W marcu wła-
ściciel otrzymał zgodę 
na działalność gabinetu 
wydaną przez Kaszubsko 
– Pomorską Izbę Lekar-
sko – Weterynaryjną w 
Gdańsku. 

– Już świadczymy usłu-
gi. Mamy świetnie wypo-
sażone pomieszczenia, 
a przede wszystkim bar-
dzo dobrą panią wete-
rynarz. Bardzo się cieszę, 
że udało się zrealizować 
ten ważny cel – mówi 
Radosław Waszkiewcz.

Docelowo gabinet 
będzie czynny codzien-
nie w określonych go-
dzinach. – Będziemy się 
dostosowywać do po-
trzeb i oczekiwań miesz-

kańców. W chwili obec-
nej zapraszamy przede 
wszystkim w poniedziałki 
(po godz.14-stej) i sobo-
ty (od godz.11-stej), a w 
nagłych przypadkach 
każdego dnia w godzi-
nach popołudniowych 
– precyzuje Waszkiewicz.

Przypomnijmy, że od 
kilkunastu miesięcy w 
Obłężu budowane jest 
Centrum Adopcyjne. 
Środki na jego realiza-
cję pozyskiwano m.in. 
ze zbiórek i darowizn 
od mieszkańców gmi-
ny. Obecnie w centrum 
przebywa kilkadziesiąt 
zwierząt. – Cały czas 
rozbudowujemy nasze 
centrum. To zadanie na 
lata. Otwarcie ogólno-
dostępnego gabinetu 
weterynaryjnego to wiel-
ki krok. Od teraz miesz-
kańcy mają dostęp do 
weterynarza na miejscu 
– podkreśla Radosław 
Waszkiewicz. Dodaje 
jednocześnie, że każ-
de otrzymane wsparcie 
zbliża do osiągnięcia 
kolejnych celów. – Bar-

dzo dziękuję wszystkim, 
którzy nam pomagają. 
Tu wygranymi są przede 
wszystkim nasze zwierzę-
ta – zaznacza. 

Co ważne, gabinet jest 
wyposażony nie tylko w 
niezbędny sprzęt klinicz-

Centrum Adopcyjne w Obłężu się rozwija

Inwestycja z olbrzymim dofinansowaniem

Właśnie ruszyły prace 
w ramach komplekso-
wej inwestycji. Zyskają 
mieszkańcy kilku miej-
scowości.

- Rozpoczęliśmy pierw-
szy etap zaplanowanych 
prac. Aktualnie prowa-
dzimy wykopy w Łużkach 
– informuje Krzysztof Sen-
ger, prezes Spółdzielni So-
cjalnej „Razem”. 

Przypomnijmy, że sa-
morządowcy w lutym 
podpisali ze spółdzielnią 
umowę na realizację in-
westycji pn. „Poprawa 
warunków życia miesz-
kańców regionu poprzez 
rozbudowę systemu 
wodnokanalizacyjnego 
w Gminie Kępice”.

– Środki na realizację tej 
kompleksowej inwestycji 
pochodzą z Rządowe-
go Funduszu Polski Ład. 
To dla naszych miesz-
kańców bardzo ważna i 

oczekiwana inwestycja 
– podkreśla Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic. Jej wartość opiewa 
na kwotę 10 milionów 720 
tysięcy złotych, z czego 
dofinansowanie wynosi 
95 procent. 

- Aktualnie prace roz-
poczęły się w Łużkach. To 
miejscowość położona 
najbliżej kępickiej aglo-
meracji, która dotych-
czas nie była podłączo-
na do kanalizacji – mówi 
Adam Gonciarz z Przed-
siębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej. – Oprócz 
wykonania sieci do istnie-
jących budynków, prace 
obejmą także gminne 
działki przeznaczone do 
sprzedaży. To zdecydo-
wanie zwiększy ich atrak-
cyjność – dodaje.

Co ważne, w ramach 
inwestycji przewidziano: 
budowę sieci wodocią-
gowej w Korzybiu, budo-

Rozpoczęła się ważna inwestycja

Ulica Szkolna w Kępicach.

Gabinet weterynaryjny  
już otwarty!

ny, ale także w leki. To 
istotne dla klientów, bo 
teraz będą mogli je na-
bywać od ręki. 

Wizytę w gabinecie 
można umówić pod nu-
merem telefonu 607 264 
374.

                                           g

wę kanalizacji sanitarnej 
i wodociągowej w Łuż-
kach, budowę sieci wo-
dociągowej, kanalizacji, 
przepompowni ścieków 
w Obłężu oraz budowę 
kanalizacji sanitarnej w 
Osowie i Warcinie.

- Wszystko wskazuje na 
to, że w kwietniu przej-

dziemy już do realizacji 
kolejnego etapu w Korzy-
biu. Jeśli pogoda będzie 
nam dopisywać, prace 
powinny przebiegać 
sprawnie – ocenia Krzysz-
tof Senger, prezes Spół-
dzielni Socjalnej Razem.          

        
      g

W marcu rozpoczęły się prace budowlane w Łużkach.

Radosław Waszkiewicz cieszy się z otwartego gabinetu 
weterynaryjnego.

W skrócie

Spore emocje sporto-
we towarzyszyły zawod-
nikom i kibicom. 

W Korzybiu odbyła się 
już siedemnasta edycja 
ważnego turnieju. – To już 
tradycja, że spotykamy 
się w sali gimnastycznej 
tutejszej szkoły. Rozgryw-
ki zawsze przysparzają 
mocnych emocji – mówi 
Jacek Miszczyk, prezes 
Ochotniczej Straży Pożar-
nej z Korzybia. To właśnie 
strażacy są organizatora-
mi Turnieju Piłki Nożnej klas 
I – IV. Zwykle udział w nim 
brało osiem drużyn, które 
reprezentowały gminne 
szkoły. Dwa ostatnie, pan-
demiczne lata przerwały 
organizację tych sporto-
wych zmagań. 

– Ta przerwa pewnie 
spowodowała mniejsze 
zainteresowanie, bo tym 
razem w turnieju wzięły 
udział tylko trzy drużyny. 
Myślę jednak, że w kolej-
nych latach będzie coraz 
lepiej – podkreśla prezes 
Miszczyk. 

Turniej ma na celu roz-
wijanie sportowych za-
interesowań młodzieży, 
integrować i przyczyniać 
się do poprawy sprawno-

ści fizycznej. W tym roku I 
miejsce zdobyła drużyna 
OSP Korzybie, II OSP Bieso-
wice, a trzecie OSP War-
cino. 

– Jestem dumny z na-
szej młodzieżowej dru-
żyny. Zawsze chętnie 
bierzemy udział w takich 
inicjatywach. Sport to nie 
tylko lepsza kondycja, ale 
przede wszystkim lepszy 
humor, samopoczucie i 
samoocena – uważa Nor-
bert Becker, opiekun mło-
dzieżowej drużyny działa-
jącej przy OSP Biesowice. 

Organizatorzy przyznali 
także ważne tytuły. Naj-
lepszym zawodnikiem 
został Karol Czarnecki, a 
najlepszym bramkarzem 
Dorian Makarski. Obaj 
chłopcy reprezentowali 
OSP z Korzybia. Organi-
zatorzy przygotowali dla 
uczestników puchary, 
upominki oraz dyplomy. 

– Mam nadzieję, że w 
przyszłym roku w turnie-
ju udział weźmie więcej 
drużyn. Z pewnością bę-
dziemy go rozwijać, być 
może zaprosimy drużyny 
z innych gmin – dodaje 
prezes Jacek Miszczyk.

                                        g

Turniej z tradycją

Uczestnicy tegorocznego turnieju w Korzybiu.

Już od kilku lat realizują 
wspólnie swoją pasję. 

W każdy czwartek o go-
dzinie 10, grupa seniorów 
spotyka się przed budyn-
kiem biblioteki. – To ludzie 
uwielbiający aktywność i 
wspólne spacery. Czuje-
my się ze sobą wyśmieni-
cie – mówi Danuta Jün-
gling z kępickiej biblioteki. 

„Czwartki z kijkami” to 
czas na zwiedzanie oko-
lic, ale przede wszystkim 
rozmowy i relaks na świe-
żym powietrzu. – W każ-
dym tygodniu obieramy 
inną trasę. To zwykle 6-8 

kilometrów wspólnego 
marszu – dodaje pani Da-
nuta. Wszystkim towarzy-
szą uśmiechy i pozytywna 
energia. 

– Uwielbiam nasze spa-
cery. Cenię sobie dobre 
towarzystwo, a przy oka-
zji mamy szansę zadbać 
o dobre samopoczucie i 
zdrowie – opowiada Ze-
nia Baryła, uczestniczka 
pieszych rajdów. 

Pracownicy biblioteki 
zachęcają, aby miesz-
kańcy dołączali do istnie-
jącej grupy.      

                g

Uwielbiają spacery
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Pierwsza korespondencja

Witamy Was z uśmiechem!
Wiktor, Hania, Nela, 
Henio… Przywitaliśmy 
nowych mieszkańców 
Gminy Kępice!     

To dla każdej wspólnoty 
radosny moment. Wita-
nie nowych mieszkańców 
gminy stało się swoistą 
tradycją. W 2021 roku 
przybyło nam 71 milusiń-
skich. – 35 dziewczynek 
i 36 nowo narodzonych 
chłopców zameldowa-
no w Gminie Kępice w 
ubiegłym roku – mówi 
Małgorzata Dzierżaw-
ska, zastępca kierownika 
Urzędu Stanu Cywilnego 
w Kępicach. 

Wśród nadawanych 
imion coraz częściej poja-
wiają się Zosia, Rysiu, He-
niu, Hania, Tadziu, Franek, 
Julia. Kępicki samorząd 
z radością wita nowych 
mieszkańców. Dzieci 
otrzymują upominek oraz 

dedykowany list. – Ta 
pierwsza w życiu kore-
spondencja ma przynieść 
szczęście na całe życie – 
uśmiecha się Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kę-
pic. To nie tylko serdecz-
ne powitanie w kępickiej 
Wspólnocie, ale także 
życzenia na kolejne lata. 
Do przesyłki dołączamy 
także praktyczny upomi-
nek – body z nadrukiem 
kępickich logotypów. 

Już od wiosny tego 
roku, wprowadzamy 
nowy zestaw powitalny 
dla najmłodszych. Koloro-
we body ze śliniaczkiem z 
logotypem oraz jeżykiem 
– naszą gminną maskot-
ką. – Mamy nadzieję, że 
nowy zestaw przyniesie 
dużo radości i będzie 
sympatycznie odebrany 
przez rodziców – dodaje 
Burmistrz Majewska. 

Przypomnijmy, że w mi-

nionym roku Gmina Kępi-
ce za działania na rzecz 
rodzin otrzymała wyróż-
nienie Kapituły Konkursu 
Pro Familia 2021. Kapituła 
doceniła m.in. właśnie 

Prezentowali swoje umiejętności

Kluby Seniora w Bieso-
wicach, Barcinie, Kępi-
cach i Korzybiu zakoń-
czyły czas karnawału.

Na przełomie lutego i 
marca członkowie Klu-
bów Seniora z naszej 
gminy zorganizowali 
spotkania „ostatkowe”. 
To była doskonała oka-
zja do podzielenia się 
z zaproszonymi gośćmi 
swoimi umiejętnościami 
kulinarnymi. – Takie spo-
tkania są niezwykle waż-
ne. To przede wszystkim 
forma integracji, która 
tak bardzo potrzebna 
jest seniorom. Cieszymy 
się, że uczestnicy klubów 
podchodzą do nowych 

wyzwań z pełnym za-
angażowaniem – mówi 
Marzena Grabowska z 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kępicach. 

Seniorzy przygotowali 
smaczne i rozmaite po-
siłki oraz słodkie poczę-
stunki. Wykazać się mogli 
również umiejętnościami 
w dekorowaniu i przygo-
towaniu stołów. - Spotka-
nia w Klubach pozwalają 
seniorom realizować ich 
zainteresowania i pasje. 
Podczas zajęć wymie-
niają się sprawdzonymi 
przepisami i nabywają 
nowych umiejętności – 
dodaje Iwona Goplarek, 
zastępca kierownika OPS 
w Kępicach.                       g

Ostatki w klubach

Uczestnicy klubów aktywnie uczestniczą w życiu 
społecznym.

Nasi najmłodsi mieszkańcy otrzymują od samorzą-
dowców swój pierwszy list z upominkiem.

„pakiet powitalny” dla 
najmłodszych. Wkrótce 
kolejne zestawy trafią 
do nowo narodzonych 
mieszkańców Gminy Kę-
pice.                                 g 

Spacery z wieloma celami

Pod koniec marca wy-
ruszyli w poszukiwaniu 
wiosny. Malowniczą tra-
sę pokonało kilkudzie-
sięciu mieszkańców i 
naszych gości.

To wspólna inicjaty-
wa kępickiej biblioteki i 
Nadleśnictwa Warcino. 
– Wiosenny rajd do Cie-
cholubia to doskonałe 
połączenie dbałości o 
kondycję, poszukiwania 
w przyrodzie oznak wio-
sny, integracja i eduka-
cja – wymienia Marta 
Borodziuk, dyrektor biblio-
teki. Spacer urokliwymi 
terenami leśnymi popro-
wadzili pracownicy Nad-
leśnictwa Warcino. 

– To była okazja do za-
znajomienia piechurów 
z ciekawostkami przy-
rodniczymi. A w naszych 
lasach ich przecież nie 
brakuje – mówi Kamil Szy-
dłowski z nadleśnictwa. 

Wśród wielu mieszkań-
ców naszej gminy, w raj-
dzie udział wzięli także 
uchodźcy z Ukrainy. – To 
była świetna okazja do 
integracji, wymiany do-
świadczeń i wzajemne-
go poznania. Atmosfera 
była doskonała, z pew-
nością będziemy orga-
nizować w najbliższym 
czasie kolejne, podobne 
inicjatywy – dodaje Mar-
ta Borodziuk.                       g

Wiosenny rajd

W rajdzie uczestniczyło kilkadziesiąt osób.

W skrócie

- To była postać nie-
zwykle ceniona przez 
mieszkańców naszej gmi-
ny. Był inicjatorem i moc-
no zaangażował się m.in. 
w budowę kościoła w 
Kępicach – przypomina 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Ksiądz 
Alfred Osipowicz słynął 
ze swojego zamiłowania 
do gry na instrumentach, 
kochał przyrodę, był bli-
sko zwykłych ludzi. Teraz 
jego postać będzie upa-
miętniona. Wszystko dzię-
ki zdobytym środkom w 
ramach projektu „Rzeźba 
w przestrzeni publicznej 
dla Niepodległej – 2022” 
realizowanego przez 
Centrum Rzeźby Polskiej 
w Orońsku. Projekt został 
złożony przez Bibliotekę 
Miasta i Gminy Kępice. 
-  Rzeźba odlana z brązu 
będzie przedstawiać księ-
dza w szatach prałata z 
puzonem, na którym grał 
ksiądz i po dziś dzień jest z 
nim kojarzony. Ksiądz Osi-
powicz słynął ze swojego 
zamiłowania do przyro-
dy, stąd propozycja wy-

konania rzeźby w formie 
ławeczki zlokalizowanej 
w parku, wśród zieleni 
– mówi Aleksandra Chri-
stynuk, współautorka pro-
jektu.  Koszt wykonania 
rzeźby to 140 tysięcy zło-
tych, z czego otrzymane 
dofinansowanie pokryje 
aż 90 procent zadania, 
czyli kwotę 126 tysięcy 
złotych. Już powstała wi-
zualizacja pomnika, na 
podstawie którego arty-
ści będą realizować pro-
jekt. Określono, że wyso-
kość postaci wyniesie ok. 
135 cm, a siedziska ławki 
ok. 40 cm.  – Wizualizacja 
powstawała w oparciu o 
wiele zdjęć archiwalnych 
z wizerunkiem księdza Osi-
powicza, pochodzących 
m.in. z obfitych zbiorów 
grupy „My Kępiczanie”  
- informuje Marta Boro-
dziuk, dyrektor kępickiej 
biblioteki. Pomnik będzie 
zlokalizowany na Placu 
Osipowicza w Kępicach. 
Planowany termin realiza-
cji to listopad tego roku.                                    

 g

Upamiętnimy  
ważną postać

Wsparcie dla zwierząt

Kolejny raz wspierają 
ważny cel.

- To już taka nasza 
mała tradycja. Każde 
wsparcie ważnego celu 
jest istotne – mówi Marek 
Busłowicz, Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej w Kępi-
cach. Co kilka miesięcy, 
kępiccy rajcy zbierają 
środki na lokalne cele. 
Tym razem zdecydowa-
li się wesprzeć Centrum 
Adopcyjne dla Zwierząt 
w Obłężu. 

– Zebrane przez naszych 
samorządowców środki 
przekażemy do obłęskie-
go centrum. Mamy na-

dzieję, że choć odrobinę 
pomoże to zwierzętom – 
dodaje przewodniczący 
Busłowicz. 

Wzruszenia nie kryje szef 
Centrum Adopcyjnego 
dla Zwierząt. – Wsparcie, 
które już od kilku miesięcy 
płynie zarówno od samo-
rządowców, jak i miesz-
kańców Gminy Kępice, 
jest niezwykle budujące. 
Każda złotówka przybliża 
nas do realizacji naszych 
ambitnych zamierzeń. 
Wszystko dla dobra na-
szych zwierząt – mówi Ra-
dosław Waszkiewicz.

                       g

Inicjatywa radnych
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Mieszkańcy pomogli potrzebującym

Wspieramy uchodźców
- Mieszkańcy odpo-

wiedzieli na nasz apel 
o wsparcie akcji hu-
manitarnej. Zgroma-
dziliśmy wiele rzeczy, 
które na początku 
trwania konfliktu zbroj-
nego przekazaliśmy na 
granicę – przypomina 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. Dary 
zostały przekazane do 
punktu recepcyjnego w 
Ustrzykach Dolnych za 
pośrednictwem naszej 
partnerskiej Gminy Le-
sko. – Mieszkańcy Gmi-
ny Kępice są wspaniali. 
Nasza współpraca jest 
wyjątkowa, dziękujemy 
za to wsparcie – mówił 
wtedy Adam Snarski, 
Burmistrz Leska.

Wraz z upływem kolej-
nych dni, coraz więcej 
osób z Ukrainy dociera-
ło do naszej gminy. 

Kiedy dotarły do nas 
pierwsze rodziny, zo-
stały zakwaterowane 
w Korzybiu, potem w 
Kępicach i innych miej-
scowościach. – Przeka-

zaliśmy do dyspozycji 
m.in. pokoje w filii biblio-
tecznej oraz mieszkania 
z zasobów gminy. Także 
osoby prywatne przyjęły 
pod swój dach kobiety 
z dziećmi – mówi Mag-
dalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic. 

Lokale musieliśmy  
wyposażyć w niezbęd-
ny sprzęt. To między 
innymi zlew, kuchen-
ki, lodówki, naczynia, 
meble, sztućce, koce, 
pościel, klapki, piżamy. 
- Jednym słowem, to 
co jest niezbędne do 
codziennego życia. I tu 
też z pomocą przyszli 
nasi mieszkańcy, którzy 
przekazywali potrzebne 
rzeczy – mówi Tomasz 
Zagrajek, kierownik 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Kępicach. 

 Także Klub Wolonta-
riusza działający przy 
kępickiej szkole zorga-
nizował zbiórkę. - Włą-
czamy się we wspólną 
akcję pomocy. Przez 
ostatnie kilkanaście dni 

W pierwszych dniach trwania wojny, dary mieszkań-
ców przetransportowaliśmy na granicę.

W lutym rozpętała się wojna na terytorium Ukrainy. Do naszego kraju przybyło wielu uchodźców, 
często bez ubrań, jedzenia i nadziei. Nasi mieszkańcy włączyli się w wielką akcję pomocy. Na po-
czątku apelowaliśmy o ubrania i długoterminową żywność.

zaangażowaliśmy na-
szych wolontariuszy, któ-
rzy pomagają w zbiór-
ce. To ważne, że zawsze 
działamy razem - mówi 
Ewelina Jaworska - 
Schweda, opiekunka 
klubu.

Także przedsiębiorcy 
odpowiadają na na-
sze apele. - Dziękuje-
my wszystkim firmom za 
przekazanie potrzebne-
go sprzętu. To wspaniały 
gest - mówi Maciej Cha-
berski, wiceburmistrz Kę-
pic.

Inni również nie po-
zostawali obojętni. 
– Chcieliśmy pomóc, 
otrzymaliśmy od koordy-
natora akcji propozycję 
zakupu obuwia dla 24 
dzieci. Udało nam się 
spełnić tę prośbę. Bar-
dzo się cieszymy, że mo-
gliśmy wesprzeć gości z 
Ukrainy – mówi Jadwi-
ga Roda, prezes Cari-
tas Parafii w Kępicach. 
Dzięki wspólnemu zaan-
gażowaniu najważniej-
sze potrzeby tych osób 
zostały zabezpieczone. 
Otrzymały one zakwa-
terowanie, wyżywienie, 
odzież i niezbędne arty-
kuły pierwszej potrzeby.

– Ich wdzięczność dla 
naszych mieszkańców 
jest olbrzymia. Często 
ze łzami w oczach przyj-
mują pomoc, za którą 
dziękują z całego ser-
ca – mówi Katarzyna 
Anfolecka z OPS w Kę-
picach. Dzieci uchodź-
ców wykonały nawet 
laurki, którymi chcą po-
dziękować mieszkań-
com Gminy Kępice. – Z 

Rodziny uchodźców przebywają w zasobach gminy 
oraz u osób prywatnych.

Wiele osób i instytucji cały czas odpowiada na nasze 
apele o pomoc.

W soboty na kępickim rynku nasi goście z pracowni-
kami biblioteki organizują stoisko kulinarne.

Od końca marca uchodźcy otrzymują numer PESEL. 
Wcześniej fotograf wykonał zdjęcia do dokumentów 
w naszej bibliotece.

całego serca dziękuję 
wszystkim Polakom, je-
steście naszymi anioła-
mi stróżami – napisały 
w swoim przesłaniu do 
mieszkańców. 

Dzieci ukraińskie już 
uczęszczają do gmin-
nych szkół, poznają śro-
dowisko i integrują się z 
rówieśnikami.

Pod koniec marca, 
zgodnie z obowiązu-
jącymi przepisami, 
uchodźcom rozpoczę-
liśmy nadawać numery 
PESEL. – Dlatego wcze-
śniej zorganizowaliśmy 
fotografa, który wy-
konqł wymagane zdję-
cia do dokumentacji. 
Dzięki temu, wszystkie 
niezbędne czynności w 
tym zakresie, mogły być 
wykonane u nas, w Kę-
picach – mówi wicebur-
mistrz Maciej Chaberski.

Dziś, nasi goście czują 
się zaopiekowani. W so-
boty na kępickim rynku 
wraz z pracownikami 
biblioteki organizują na-
wet stoisko, na którym 
mieszkańcy mogą za-
opatrzyć się w ukraińskie 
smakołyki.  Pierogi, piel-
mieni, barszcz ukraiński, 
babeczki i inne słod-
kości rozchodzą się jak 
na przysłowiowym pniu. 
– Jest nam niezmiernie 
miło, że nasze potrawy 
Państwu zasmakowały. 
Bardzo jesteśmy Wam 
wdzięczni, że tak nas 
przyjęliście i wszyscy 
nam pomagacie – koń-
czy Елла z Ukrainy, która 
zamieszkuje w Korzybiu.       

                              h

Burmistrz Leska Adam Snarski dziękował mieszkań-
com Gminy Kępice za tak olbrzymie wsparcie.

Ukraińskie dzieci wykonały nawet laurki z podzięko-
waniem za okazywaną pomoc.
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Na początku roku przy ośrodku wykonano nowe miej-
sca parkingowe.

Ośrodek z ciekawą ofertą

Przygotowania do sezonu
„Sobótka” szykuje się 
do sezonu. Już po-
jawiają się pierwsze 
rezerwacje.     

Początek wiosny przy-
pomina o nadcho-
dzącym sezonie tury-
stycznym. Na terenie 
Ośrodka Wypoczynko-
wego „Sobótka” już trwa-
ją intensywne prace przy-
gotowawcze. – Ten rok 
zaczęliśmy od kolejnych 
inwestycji. Dzięki dofinan-
sowaniom ze środków 
zewnętrznych buduje-
my kolejne miejsca par-
kingowe. To ważne, bo 
w sezonie letnim mamy 
bardzo wielu odwiedza-
jących. Chcemy jak naj-
lepiej dostosować naszą 
infrastrukturę - mówi Mał-
gorzata Laskowska, pre-
zes Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. 

Te prace budowlane 
już trwają, ale niebawem 
do „Sobótki” wkroczy ko-
lejna ekipa. – Wszystko 
dzięki zdobytym środkom 
z Programu Rybactwo i 
Morze. Ponad 235 tysięcy 
złotych pozwoli nie tylko 
wykonać miejsca parkin-
gowe, ale także nową 
wiatę wraz z posadowie-
niem pieca chlebowego, 

wędzarni i grilla. Na jezio-
rze powstanie także tor 
przeszkód dla najmłod-
szych – wymienia Karo-
lina Brzezińska Ugorek z 
Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. 

Budowa nowego za-
plecza turystycznego ma 
rozpocząć się na począt-
ku kwietnia. Piec chlebo-
wy ma stać się atrakcją 
wyjątkową. – Smak wy-
pieków z prawdziwego 
pieca jest niepowtarzal-
ny. Już przymierzamy się 
do organizacji warszta-
tów z jego pieczenia. 
Chcemy wykorzystać 
wielki potencjał Kół Go-
spodyń Wiejskich, z po-
wodzeniem działających 
w naszym regionie – wyja-
wia prezes Laskowska. 

Przygotowania do se-
zonu, to jednak nie tylko 
inwestycje. To czas na 
porządki po okresie zi-
mowym, wysiew traw, 
nasadzenie nowej zieleni, 
malowanie ław i stołów. 
W domkach, pokojach i 
na placu zabaw trwają 
prace konserwatorskie, 
a wewnętrzna droga na 
terenie ośrodka została 
wyrównana i utwardzo-
na. Pod koniec kwietnia 
przewidziano także kon-

Światowy Dzień Osób z Zespołem Downa

Są bardzo wrażliwi i 
potrafią docenić obec-
ność innych ludzi. W 
marcu pamiętali o waż-
nym dniu.

- Podopieczni Środo-
wiskowego Domu Sa-
mopomocy w Kępicach 
włączyli się w coroczną 
akcję naszej gminy. Tym 
razem symboli jest jednak 
więcej – mówi Tomasz Za-
grajek, kierownik ŚDS. 

21 marca obchodzi-
liśmy Światowy Dzień 
Osób z Zespołem Downa. 
– W tym dniu pracownicy 
naszych jednostek, ale 
także wielu mieszkańców 
zakłada kolorowe skar-
petki na znak solidarno-
ści z osobami z zespołem 
Downa. Cieszę się, że tak 
wielu z nas włącza się 
każdego roku w tę ak-
cję – zaznacza Maciej 
Chaberski, wiceburmistrz 
Kępic. 

Na naszym profilu w 
mediach społecznościo-
wych, pod specjalnym 
plakatem mieszkańcy za-
mieszczali swoje zdjęcia 
uwieczniające udział w 
akcji. 

– To symboliczny gest, 
ale wyjątkowy. Pokazuje 
nasz szacunek, otwartość 
i tolerancję – podkreśla 
Marzena Piszko – Bojaryn, 
Pełnomocnik Burmistrza 
Kępic ds. Osób Niepełno-
sprawnych. 

W tym roku, pod-
opieczni Środowiskowe-
go Domu Samopomocy 
zwrócili uwagę na szerszy 
kontekst. Wybrali kolory, 
które w ostatnich dniach 
zdominowały cały świat. 
– Solidaryzujemy się ze 
wszystkimi osobami z ze-
społem Downa na całym 
świecie. Nasze myśli kie-
rujemy tym razem w spo-
sób szczególny do na-
szych Przyjaciół z Ukrainy. 

Niezwykłe wsparcie

Dlatego nasi podopiecz-
ni wybrali szczególne ko-
lory – zaznacza kierownik 
Zagrajek.

Dziękujemy wszystkim, 
którzy po raz kolejny wzięli 
udział w naszej akcji.          

              g

Uczestnicy kępickiego ŚDS wsparli ważną akcję. 

serwację wyciągu do 
wakeboardingu. Zostaną 
wymienione liny, koła, 
naciągacze i niezbędny 
osprzęt.

– W „Sobótce” tak 
naprawdę sezon rozpo-
czyna się od długiego 
weekendu majowego. 
Już obserwujemy zainte-
resowanie tym okresem, 
pojawiły się nawet pierw-
sze rezerwacje – mówi 
Małgorzata Laskowska. 
Najważniejsze, aby dopi-
sała pogoda. Jak dekla-
rują pracownicy ośrodka, 
jeśli w maju będzie ciepło 
i słonecznie, to wszelkie 

atrakcje będą szybko 
uruchomione i dostępne. 
Ratownicy na kąpielisku 
rozpoczną dyżur pod ko-
niec czerwca. 

Teraz, w okresie wio-
sennym „Sobótkę” od-
wiedzają rowerzyści, 
spacerowicze i biega-
cze. W niedzielę mogą 
skorzystać także z oferty 
kulinarnej. – Wciąż mamy 
chętnych do korzystania 
z sauny. Warto wykorzy-
stać jeszcze tę aurę na 
zimną kąpiel i gorący re-
laks z pięknym widokiem 
– zachęca pani prezes. g

W skrócie

Już są zwodowane. 
Pierwsze zajęcia z żeglar-
stwa ruszą niebawem.

Na tę dostawę czeka-
liśmy z niecierpliwością. 
– Już dwa lata temu pod-
pisaliśmy w Urzędzie Mar-
szałkowskim w Gdańsku 
stosowne porozumienie. 
Wszystko dzięki realizacji 
projektu Pomorskie Szlaki 
Kajakowe, który na po-
czątku 2020 roku został 
rozszerzony o możliwość 
zakupu łodzi szkolenio-
wych – przypomina Mag-
dalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic. Trzy Marinery 
19 już zostały zwodowa-
ne na Jeziorze Obłęskim 
i są zacumowane przy 
pomoście. Koszt ich za-
kupu to niecałe 86 tysię-
cy złotych, z czego dofi-
nansowanie ze środków 
projektu to aż 85 procent. 
Projekt Pomorskie Szlaki 
Kajakowe jest kompa-
tybilny z realizowanym 
przez naszą gminę pro-
jektem „Stery w dłoń – 
żeglujemy po wiedzę w 
Gminie Kępice”. – Dzięki 
temu uczniowie z naszych 
szkół mogą poszerzać 
wiedzę w zakresie edu-
kacji morskiej nie tylko w 
teorii, ale także w prakty-
ce. Jeśli pogoda dopisze, 
uczniowie już w najbliższy 
weekend popłyną no-
wymi łodziami – mówi 
Aleksandra Christyniuk z 
Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. Marinery będą 
w najbliższym czasie wy-
korzystywane przede 

wszystkim do prowadze-
nia warsztatów z ucznia-
mi. Na terenie Ośrodka 
„Sobótka” będą organi-
zowane obozy żeglarskie, 
a nasza młodzież będzie 
miała szansę na profesjo-
nalną naukę praktyczną 
u boku doświadczonych 
instruktorów. W przyszło-
ści samorząd planuje roz-
wijać temat żeglowania 
na Jeziorze Obłęskim. 
– Kiedyś istniał tu Klub Że-
glarski Kormoran. Marzy 
mi się jego reaktywacja i 
stworzenie tu świetnego 
miejsca do żeglowania 
z możliwością uzyskania 
patentów. Zresztą, nazwa 
jednej z łódek nawiązuje 
do przeszłości, to Kormo-
ran II – wyjawia Burmistrz 
Magdalena Majewska. 
Dzięki realizacji tego za-
dania z pewnością zna-
cząco rozszerzy się oferta 
turystyczna Ośrodka Wy-
poczynkowego „Sobót-
ka”.

Projekt „Stery w dłoń 
– żeglujemy po wiedzę 
w gminie Kępice” jest 
współfinansowany z Eu-
ropejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach 
Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Wo-
jewództwa Pomorskiego 
na lata 2014-2020 – Pod-
działanie 3.2.1. Jakość 
edukacji ogólnej. Projekt 
jest realizowany przez 
Gminę Kępice w partner-
stwie ze Stowarzyszeniem 
„My dla Was” z Przytocka.                                    

 g

Uatrakcyjnią ofertę

Wydarzy się wkrótce

Warto być z nami. Za-
praszamy. Więcej szcze-
gółów na stronach in-
ternetowych gminy oraz 
biblioteki.

9 kwietnia – Jarmark 
Wielkanocny, kępicki ry-
nek przy dworcu PKP

9 kwietnia – Rajd rowe-
rowy „Szlakiem Pięciu Je-
zior”, początek: Ośrodek 
Sobótka

1 maja – Rajd rowerowy
2 maja – Wieczorny 

Rajd z Flagą, Kępice 
3 maja – Piknik integra-

cyjny polsko – ukraiński 
nad Jeziorem Obłęskim

7 maja – Strażacki Mam 
Talent oraz festyn majowy 
– Plac Wolności w Kępi-
cach.                                    

 g
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Dzięki pozyskanym 
środkom, przeprowadzo-
no ważną inwestycję. Te-
ren przy jeziorze w Korzy-
biu zyskał nowe funkcje. 
Stare, wysłużone pomo-
sty zniknęły z pięknego 
krajobrazu. 

– Teraz trzy nowe po-
mosty są przede wszyst-
kim bezpieczne, a swoim 
wyglądem wpasowały 
się w klimat tego miej-
sca – mówi Aleksan-
dra Christyniuk z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 
Tuż przy plaży powstał 
także drewniany budy-
nek, który pełni funkcję 
gospodarczą. Będzie 
w nim przechowywany 
m.in. sprzęt zakupiony w 
ramach zrealizowanego 
projektu.

Przypomnijmy, że pie-
niądze pochodzą z Pro-
gramu Operacyjnego 
Rybactwo i Morze 2014-
2020 i zostały pozyskane 
za pośrednictwem Sło-
wińskiej Grupy Rybackiej. 
Projekt był realizowany 
przez Ochotniczą Straż 
Pożarną w Korzybiu. Re-
mont pomostów wraz z 
budową obiektu gospo-
darczego kosztował po-
nad 166 tysięcy złotych. Z 
kolei za kolejne 85 tysięcy 
złotych zakupiono nowy 
sprzęt.

To m.in. platforma pły-

Projekt z dofinansowaniem

wająca przystosowa-
na do potrzeb osób z 
niepełnosprawnością, 
pływadełka do węd-
kowania na jeziorach i 
rzekach, kajaki dla węd-
karzy, łódka wędkarska, 
czy kamizelki asekura-
cyjne. Ten sprzęt będzie 
można wykorzystywać 
także na innych naszych 
zbiornikach, czy rzece. 

– W ramach projektu 
zakupiliśmy także toaletę 
przenośną dostosowaną 
do potrzeb osób niepeł-
nosprawnych, tablice 
informacyjno -promocyj-
ne, fotościankę oraz sa-

Odmienione Korzybie
Nowa infrastruktura nad Jeziorem Korzybskim już nam służy.

Ruszą kolejne prace

Dzięki pozyskanym 
środkom, rozszerzymy 
ofertę kulturalno – roz-
rywkową. 

Świetlica wiejska w 
Barwinie przejdzie nieba-
wem metamorfozę. – W 
ubiegłym roku wniosek 
uzyskał pozytywną re-
komendację Słowińskiej 
Grupy Rybackiej. Teraz 
Urząd Marszałkowski osta-
tecznie zaakceptował 
projekt, który przejdzie 
do fazy realizacji - infor-
muje Aleksandra Christy-
niuk z Urzędu Miejskiego 
w Kępicach. Projekt pn. 
„Integracja w Barwinie” 
pozwoli poszerzyć do-
tychczasową ofertę kul-
turalno – rozrywkową w 

tej miejscowości. 
Ten zabytkowy budy-

nek jest pod nadzorem 
Wojewódzkiego Urzę-
du Ochrony Zabytków. 
– Pozyskaliśmy wszelkie 
niezbędne zgody w tym 
zakresie. Urząd Marszał-
kowski zaakceptował 
ostatecznie nasz wnio-
sek i podpisaliśmy umo-
wę na dofinansowanie 
– cieszy się Marta Boro-
dziuk, dyrektor Biblioteki 
Miasta i Gminy Kępice.

Zadanie będzie po-
legało na modernizacji 
budynku świetlicy wiej-
skiej w Barwinie. Zapla-
nowano m.in. wykona-
nie wentylacji, naprawę 
elewacji i konstrukcji. To 

Zmodernizujemy kolejną świetlicę

Dzięki projektowi pojawiły się m.in. nowe pomosty.

W świetlicy w Barwinie zaplanowano wiele prac.

Ważny turniej

29 marca odbył się 
gminny etap ważne-
go turnieju. Zwycięzcy 
wezmą udział w etapie 
powiatowym.

- Jestem dumny z na-
szej młodzieży. Cieszę 
się, że po pandemicznej 
przerwie znowu mogliśmy 
się spotkać i promować 
ważną wiedzę – mówi 
Stanisław Gajek, prezes 
Zarządu Oddziału Miejsko 
– Gminnego w Kępicach. 

W gminnym etapie pn. 
„Młodzież zapobiega 
pożarom” wzięło udział 
blisko trzydziestu uczestni-
ków. To uczniowie z gmin-
nych szkół podstawo-
wych oraz z Technikum 
Leśnego w Warcinie. Mło-
dzież najpierw zmagała 
się z częścią pisemną, 
potem zaś odpowiadała 
na wylosowane pytania 
oraz prezentowała swoją 
wiedzę w praktyce.

– Czym skorupka za 
młodu nasiąknie, tym na 
starość trąci. Chcemy w 
młodych ludziach kształ-

tować dobre nawyki i 
szerzyć wiedzę w zakresie 
ochrony przeciwpożaro-
wej. Ten turniej jest pod 
tym względem fanta-
styczny – przyznaje prezes 
Gajek. 

W wyniku przeprowa-
dzonych rozgrywek w ka-
tegorii wiekowej klas V-VIII 
pierwsze miejsce zdobyła 
Wiktoria Orczyk, drugie 
Mateusz Tabaczyk, trze-
cie Filip Gonciarz. 

Z kolei w grupie szkół 
ponadpodstawowych 
klasyfikacja wygląda na-
stępująco – 1. miejsce 
Mateusz Dembowy, 2. 
miejsce Marcel Walicki, a 
3. Agnieszka Florczyk. 

– Gratulujemy wszyst-
kim, którzy wzięli udział 
w turnieju. To ważne, że 
młodzież chce chętnie 
uczestniczyć w takich 
inicjatywach – dodaje 
Andrzej Macedoński, ko-
mendant gminny.

                      g

Zapobiegają pożarom

Uczestnicy i organizatorzy gminnego etapu turnieju 
„Młodzież zapobiega pożarom”.

moobsługową stację do 
naprawy rowerów– wy-
mienia Jacek Miszczyk, 
prezes OSP Korzybie. 
Koszt całego przedsię-
wzięcia wyniósł ponad 
250 tysięcy złotych, z cze-
go 213 tysięcy złotych 
pochodzi z dofinansowa-
nia. Z pewnością będzie 
to doskonałe miejsce nie 
tylko do wędkarstwa, ale 
także do rodzinnego re-
laksu.

Projekt „Stworzenie 
infrastruktury do upra-
wiania wędkarstwa nad 
Jeziorem Korzybskim w 
Gminie Kępice i nadanie 

obszarowi przy jeziorze 
nowych funkcji zwią-
zanych z uprawianiem 
sportów wodnych” jest 
współfinansowany w ra-
mach Priorytetu 4 „Zwięk-
szanie zatrudnienia i 
spójności terytorialnej” 
objętego Programem 
Operacyjnym Rybactwo 
i Morze 2014-2020 – za-
kres tematyczny: Tworze-
nie, rozwój i wyposażenie 
infrastruktury turystycznej 
i rekreacyjnej historycz-
nie lub terytorialnie zwią-
zanych z działalnością 
rybacką.                

          g

jednak nie koniec prac, 
bowiem remont dotyczy 
także innych elemen-
tów. Planuje się wymia-
nę drzwi, malowanie, 
remont pomieszczeń 
sanitarnych, a także wy-
miana ogrzewania na 
bardziej ekologiczne – 
zostanie zamontowany 
piec gazowy. – Zależy 
nam, aby mieszkańcy 
mieli dogodne warun-
ki korzystając ze swojej 
świetlicy – dodaje Marta 
Borodziuk.

Sam obiekt będzie 
doposażony w niezbęd-
ny sprzęt, aby stworzyć 
swoiste centrum integra-
cyjno – kulturalne sołec-
twa. Zostaną zakupione 

meble do sali integra-
cyjnej (szafy, regały, czy 
krzesła) oraz zostanie 
doposażona kuchnia. 
Tam z kolei pojawią się 
nowa kuchenka i lo-
dówka. Nie zabraknie 
nowych uciech dla naj-
młodszych mieszkańców 
Barwina. W ramach za-
dania zaplanowano tak-
że remont i doposażenie 
placu zabaw znajdują-
cego się przy świetlicy. 
Dla starszych mieszkań-
ców przewidziano posa-
dowienie 4 ławostołów 
do organizacji spotkań 
integracyjnych, czy na-
miotu do organizacji im-
prez. 

Koszt całego zadania 

oszacowano na ponad 
200 tysięcy złotych, z 
czego prawie 128 tysię-
cy będzie pochodziło z 
otrzymanego dofinan-
sowania. Prace moder-
nizacyjne zaplanowano 

do końca tego roku. –
Jesteśmy na etapie wy-
bory wykonawcy. Mamy 
nadzieję, że prace prze-
biegną sprawnie – koń-
czy dyrektor Marta Boro-
dziuk.                             g
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 Podczas spotkania z przedstawicielami naszych kół.

- Tereny Ośrodka Wy-
poczynkowego „So-
bótka” są idealne do 
uprawiania wielu spor-
tów. Nasz zimowy obóz 
ma przygotować mło-
dzież do kolejnego sezo-
nu sportowego – mówi 
opiekunka i trenerka gru-
py. Młodzież zrzeszona w 
Klubie Kolarskim Baszta 
Bytów, spędziła czas na 
obozie sportowym nad 
Jeziorem Obłęskim. To 
młodzież w wieku 10- 18 
lat, dla których sport, a 
przede wszystkim jazda 
na rowerze to wielka pa-
sja. Część z nich związa-
na jest z Kępicami.

– Tu się wychowałem, 
teraz uczęszczam do 
szkoły w Bytowie i nale-
żę do klubu kolarskiego 
– mówi Karol Stelmach. 
– Swoim kolegom i kole-
żankom z Bytowa poka-
zuję nasze tereny, które 
są idealne do uprawiania 
sportów – dodaje Karol. 

Choć na co dzień 
uprawiają kolarstwo, te-
raz nie mają rowerów. 

– Wykorzystujemy ten 
czas na bieganie wokół 
jeziora, dużo spaceruje-

my. Wczoraj kąpaliśmy 
się w jeziorze, a potem 
korzystaliśmy z uroków 
sauny – opowiada trener-
ka. Jak mówią uczestnicy 
zgrupowania, „Sobótka” 
to świetne miejsce. 

Przy okazji grupa od-
wiedza także wiele 

miejsc wokół. To m.in. 
zwiedzanie terenu Tech-
nikum Leśnego w War-
cinie, wyjazd na kępic-
kie lodowisko, do Parku 
Wodnego, Parku Tram-
polin czy wyjście na si-
łownię. Naturalnie nie 
może zabraknąć uroków 

Rozwijają pasje sportowe

Przyjechali z Bytowa, żeby przygotować się do kolejnego sezonu.

Trenowali  w „Sobótce”

Rozmawiali o ważnym Forum
Aktywizacja naszych mieszkańców

Jak w tym roku będzie 
przebiegało Forum Kół 
Gospodyń Wiejskich? W 
tej sprawie odbyło się 
spotkanie.  

Forum Kół Gospodyń 
Wiejskich to ważna inicja-
tywa, która łączy wiele 
środowisk z różnych części 

Pomorza. W poprzednich 
latach przedstawiciele 
naszych kół, uczestniczyli 
w tych spotkaniach od-
bywających się w Gdyni 
w ramach Forum „Wi-
zja Rozwój”. W progra-
mie odbywały się m.in. 
spotkania z ekspertami, 

Uczestnicy zimowego obozu organizowanego w Ośrodku „Sobótka”

prelekcje edukacyjne, 
konkursy, występy arty-
styczne kół. Prezentowa-
no przygotowane przez 
koła stoiska, pokazujące 
ich działalność oraz wy-
stawę przedstawiającą 
działalność pomorskich 
KGW na przestrzeni lat. – 

Udział w wydarzeniu jest 
znakomitą okazją dla 
przedstawicieli kół gospo-
dyń wiejskich do pozyska-
nia wsparcia jak również 
dodatkowej wiedzy na 
temat nowych możliwo-
ści rozwoju i sposobów 
na poszerzenie swojej 
działalności statutowej – 
mówi Małgorzata Zwier-
can, współorganizatorka 
inicjatywy.

W lutym organizatorzy 
spotkali się w Urzędzie 
Miejskim w Kępicach z 
przedstawicielami na-
szych kół oraz samo-
rządowcami. – Bardzo 
cenimy sobie Państwa 
działalność. Wysoko oce-
niamy Państwa prezenta-
cje i uwagi eksponowane 
podczas wcześniejszych 
spotkań – mówił Jarosław 
Kadłucki, koordynator z 
Fundacji Pomorska Inicja-
tywa Historyczna. 

Tym razem Forum Kół 
Gospodyń Wiejskich ma 
odbyć się jako wydarze-
nie niezależne i dedyko-
wane tylko działalności 
tych stowarzyszeń. – Za-
leży nam na aktywnej 
promocji kół oraz pre-
zentowanie ich szerokiej 
działalności – dodaje Ka-
dłucki. 

Forum stwarza okazję 
do integracji środowiska, 
wymiany doświadczeń 
oraz prezentowania swo-
jego dorobku. W tym 
roku odbędzie się ono 
na początku września w 
Garczynie. Organizatorzy 
przewidzieli oprócz wielu 
paneli dyskusyjnych tak-
że występy artystyczne, 
konkursy i turnieje. – Zale-
ży nam także, aby człon-
kowie kół pozyskali od 
nas obszerną wiedzę w 
zakresie możliwości roz-
woju, czy pozyskiwania 

wspólnie spędzonego 
czasu choćby przy ogni-
sku. – Pierwszego dnia 
po przyjeździe młodzież 
miała zaplanowaną dys-
kotekę. Ale po kilkuna-
stokilometrowym biegu, 
wystarczyło sił tylko na 
grę w karty – uśmiecha 

się trenerka. 
Dzięki aktywności spor-

towej młodzi ludzie kształ-
tują swoje charaktery, 
są sprawniejsi i chętni do 
podejmowania różnorod-
nej działalności. – Sport 
daje wiele satysfakcji. 
Mam nadzieję, że uda mi 
się z nim związać swoją 
przyszłość – mówi jeden z 
uczestników obozu. 

Okazuje się, że kolar-
stwo to nie jest tani sport. 
Profesjonalne rowery 
kosztują nawet kilkadzie-
siąt tysięcy złotych. Do 
tego koszty odpowied-
nich strojów, opłaty za 
obozy, wyjazdy sporto-
we, itp. – Klub nie jest w 
stanie pokryć takich kosz-
tów. Liczymy na wspar-
cie sponsorów, choć 
tak naprawdę znaczną 
część kosztów pokrywa-
ją rodzice – wyjawia tre-
nerka. Widząc pasję i za-
angażowanie młodych 
ludzi, z pewnością warto! 

Podczas naszej rozmo-
wy okazuje się, że Kacper 
właśnie świętuje swoje 
18 urodziny. Od grupy 
dostał tort i mnóstwo ży-
czeń. – Sukcesów nie tyl-

ko w sporcie, ale także 
w każdej innej dziedzinie 
życia – mówią koleżanki i 
koledzy sportowcy. Kac-
per zdmuchuje świeczki 
na torcie. – A Ty czego 
sobie życzysz? – pytam. 
– A nie mogę Panu po-
wiedzieć. Mogłoby się 
nie spełnić – śmieje się 
Kacper.

Do tej pory Ośrodek 
Wypoczynkowy „So-
bótka” cieszył się dużą 
popularnością w okre-
sie letnim. – Coraz wię-
cej chętnych korzysta 
z jego uroków także w 
okresie zimowym. Mor-
sowanie, korzystanie z 
sauny, spacery i biega-
nie mają coraz więcej 
entuzjastów – mówi Mał-
gorzata Laskowska, pre-
zes Kępickiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. – To 
miejsce idealne do or-
ganizacji obozów spor-
towych. Cieszymy się, 
że w tym roku gościmy 
grupę z Bytowa i już za-
praszamy do współpra-
cy kolejne grupy– do-
daje prezes Laskowska. 
  

        g

grantów – mówi Jarosław 
Kadłucki.

Przedstawiciele na-
szych KGW przyjęli zapro-
szenie do uczestnictwa 
w tegorocznym spotka-
niu. – Cieszy, że w naszej 
gminie koła się rozwijają 
i wciąż powstają nowe. 
To ważne dla podtrzymy-
wania lokalnych tradycji i 
szerzenia szeroko pojętej 
kultury. Jako samorzą-
dowcy wspieramy takie 
inicjatywy – zaznacza z 
kolei Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Jak zapewniają przed-
stawiciele naszych kół, już 
wiosną zaczną przygoto-
wywania do tego ważne-
go spotkania. Chcą nie 
tylko promować Gminę 
Kępice, ale także zdoby-
wać nowe doświadcze-
nia.

                                        
                                         g
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- Zależy nam na cią-
głym rozwoju. Chce-
my działać na wielu 
płaszczyznach – mówi 
Elżbieta Rosiak, prezes 
Stowarzyszenia Uniwer-
sytet Trzeciego Wieku w 
Kępicach. O planach 
na najbliższe miesią-
ce, członkowie stowa-
rzyszenia rozmawiali 
podczas spotkania na 
terenie Ośrodka Wypo-
czynkowego „Sobót-
ka”. 

Do tej pory dzia-
łalność skupiała się 
przede wszystkim na or-
ganizacji wykładów. Te-
raz, kiedy poluzowano 
obostrzenia związane z 
pandemią, słuchacze 
chcą realizować znacz-
nie więcej pomysłów. 

– Przede wszystkim 
muszę zaznaczyć, że 
to nasze pierwsze od 

Rozmawiali o swoich działaniach

Planują swoje działania
Mają wiele planów, chcą być aktywni i ciągle zdobywać nowe 
umiejętności.

wielu miesięcy spotka-
nie o charakterze inte-
gracyjnym. Do tej pory 
spotykaliśmy się na 
wykładach, które wy-
magały przede wszyst-
kim uwagi i aktywnego 
słuchania. Wszystkim 
nam jednak brakuje 
kontaktu bezpośred-
niego, wspólnych roz-
mów i integracji – mówi 
prezes Elżbieta Rosiak. 
Aktualnie kępickie sto-
warzyszenie skupia po-
nad pięćdziesiąt osób. 
W tym roku seniorzy 
chcieliby realizować 
wiele pomysłów. – 
Chcielibyśmy częściej 
organizować spotkania 
integracyjne oraz wy-
cieczki, podczas któ-
rych moglibyśmy po-
szerzać swoją wiedzę 
historyczną dotyczącą 
choćby naszych okolic 

– mówi z kolei Barbara 
Pufelska z zarządu sto-
warzyszenia. 

Nie brakuje też po-
mysłów na edukację. 
– Pojawiły się pomysły 
zorganizowania nauki 
języków obcych, czy 
przydatnych kursów z 
różnych praktycznych 
dziedzin. Chcemy tak-
że organizować rajdy 
piesze i rowerowe, bo 
aktywność na świeżym 
powietrzu jest równie 
ważna – dodaje Graży-
na Dziedzic. 

Jak podkreślają zało-
życiele stowarzyszenia, 
tak naprawdę wszyst-
ko zależy od samych 
uczestników. – Jeste-
śmy otwarci na pro-
pozycje, wspólnie mo-
żemy wiele zdziałać 
– podkreśla Elżbieta Ro-
siak. Podczas czwart-

 Przedstawiciele Uniwersytetu Trzeciego Wieku podczas spotkania.

Przypomnieli smaki dzieciństwa

Wyjątkowy zapach, 
zachęcający wygląd, 
różnorodne nadzienie. 
W taki czwartek, kalorie 
schodzą na dalszy plan. 

- Pamiętam ten wyjąt-
kowy obraz z dzieciństwa. 
Rodzinne robienie pącz-
ków było niemal świętem. 
Ten słodki zapach przy-
wołuje najmilsze wspo-
mnienia – wspomina 
Małgorzata Laskowska, 
prezes Kępickiego Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji. 

Pyszne, puszyste, mięk-
kie i delikatne. Jakie tak 
naprawdę powinny być? 

- U mnie babcia czę-
sto robiła obwarzanki. 
Dzieci kręciły się w kuch-
ni i chciały jak najprędzej 
skosztować babcinych 
wyrobów – wspomina 
Marzena Szary z Ośrod-
ka Wypoczynkowego 
„Sobótka”. Pod koniec 
lutego w tutejszej kuch-
ni trwały wielkie przygo-
towania do obchodów 
tegorocznego Tłustego 

Czwartku. Panie ugniata-
ją ciasto, formują odpo-
wiedniej wielkości kule, 
przygotowują nadzienie. 
Tuż obok pani Marzena 
już smaży faworki. 

– Tajemnica dobrego 
chruścika tkwi w staran-
nym wyrobieniu ciasta 
oraz cienkim rozwałko-
waniu – zdradza Marze-
na Jastrzembska. Słod-
kości powstaje tu wiele, 
a skorzystali oczywiście 
nasi mieszkańcy. Pączki 
i faworki trafiły do gości 
ośrodka, ale były także 
dostępne w galerii Art-
Cafe.

Kiedy odstawione na 
określony czas uformo-
wane kule z ciasta odpo-
wiednio urosną, trafiają w 
końcu do gorącej kąpieli. 
Tu wszystko ma znacze-
nie. Nie tylko skład i wy-
robienie ciasta, ale także 
odpowiedni czas smaże-
nia. Trzeba mieć trochę 
doświadczenia, a przede 
wszystkim zamiłowa-
nie. – Dzisiaj ludzie mają 

Słodkie tradycje

W „Sobótce” przypomnieli tradycyjne smaki. 

mało czasu, więc kupują 
gotowe pączki. Ale tak 
naprawdę cała radość 
tego święta polega na 
wspólnym spędzaniu 
czasu – mówi z kolei Bo-
żena Grabowska. – Dzie-
ci bacznie obserwowały 
swoje babcie i mamy 
przy pracy, pomagały w 
nadziewaniu słodkości, a 
potem… - na chwilę prze-
rywa pani Bożena. 

No właśnie, potem 
chciało się je szybko pa-
łaszować. – Tak było, 
choć żywieniowcy nie 
zalecają jedzenia cie-
płych pączków, to jed-
nak dzieciom trudno było 
się oprzeć. A tak napraw-
dę, to nie tylko dzieciom – 
śmieje się Marzena Szary. 

Pączki po usmażeniu 
wykładane są na pa-
pierowych ręcznikach. 
Chwilę później będą na-
dziewane. No i właśnie, 
jakie są najlepsze?

– Odpowiedź na to py-
tanie nie jest prosta. To 
przecież niemal odwiecz-

ny dylemat – uśmiecha 
się prezes Laskowska. 
Jedni preferują pączki z 
dżemem różanym, inni 
malinowym, jeszcze inni 
z jabłkami, czekoladą, 
budyniem. Ile ludzi, tyle 
gustów. – A jakie dzisiaj 
serwują panie z „Sobót-
ki”? Na tegoroczny Tłu-
sty Czwartek powstały 
pączki z budyniem oraz z 
dżemem własnej roboty. 
To także w nadzieniu tkwi 
tajemnica. Nie może być 
za słodkie, nie może być 
go za mało, ani za dużo. 
– Nie można przesadzić 
ani w jedną, ani w drugą 
stronę. Ważne jest wyczu-
cie – dodaje Bożena Gra-
bowska.

Teraz już zostaje polać 
pączki lukrem, posypać 
cukrem pudrem, albo 
przystroić je swoimi ulu-
bionymi dodatkami. Co 
dalej?

- Pozostaje nam tylko 
kosztować i dzięki słodkim 
smakom wracać do dzie-
ciństwa – podpowiada 

Marzena Szary. 
Zgodnie z tradycją, Tłu-

sty Czwartek w zależności 
od okresu oznaczał na-
dejście wiosny, później 
zaś w kulturze chrześcijań-
skiej zwiastował nadej-
ście postu i zakończenie 
karnawału. 

Pozostaje ostatnie py-
tanie. – Co z tymi kalo-
riami? – Jak się samemu 
przygotowywało pączki, 
czy faworki to nie ma pro-

blemu. Kalorie przy pracy 
już się spaliły – śmieje się 
Małgorzata Laskowska. 
A ci, którzy będą zmusze-
ni spalić trochę zapasu 
mogą skorzystać ze spa-
ceru np. wokół Jeziora 
Obłęskiego. 

– Ale tak naprawdę, to 
nie dajmy się zwariować. 
Choć w ten jeden dzień, 
nie myślmy o kaloriach – 
kończy Bożena Grabow-
ska.                                g

kowego spotkania z 
uczestnikami Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku 
spotkała się także Bur-
mistrz Magdalena Ma-
jewska. – Cieszy mnie, 
że macie Państwo za-

pał do aktywności w 
tylu dziedzinach. To 
ważne, że są takie po-
trzeby i że możemy je 
wspólnie realizować 
– mówiła Burmistrz Ma-
jewska. 

Uczestnicy stowarzy-
szenia już ustalili termin 
następnego spotkania 
na którym zapadną ko-
lejne decyzje związane 
z dalszą aktywnością.            

  g 
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– Marzę o tym, by 
wyzdrowieć i wrócić 
do pełni sił. Wreszcie, 
wyjechać na wakacje 
gdzieś bardzo daleko, z 
dala od choroby i stra-
chu o przyszłość. Chcę 
obudzić się zdrowy i 
przytulić moją córeczkę 
– mówi 30-letni Krzysztof, 
który od 2 lat walczy z 
rakiem.

Najpiękniejszy dzień 
w życiu

Zastanów się jaki jest 
Twój najszczęśliwszy 
dzień w życiu… Gdy-
byś miał wskazać jeden 
moment, taki najpięk-
niejszy, który zapamię-
tasz na zawsze. To co 
by to było?

Ja bez zawahania 
wskazałbym na dzień, 
w którym urodziła się 
moja córeczka – Kinga. 
Na zawsze zapamię-
tam, kiedy po wielu go-
dzinach wyczekiwania, 
wreszcie po raz pierw-
szy ją zobaczyłem. Prze-
pełniła mnie ogromna 
radość i wzruszenie. To 
był moment, w którym 
ta maleńka istota sta-
ła się dla mnie całym 
światem.

Od jej narodzin, czyli 
już od 4 lat, razem z moją 
narzeczoną – Karoliną 
jesteśmy szczęśliwymi, 

Krzysztof potrzebuje pomocy

Możemy pomóc naszemu 
mieszkańcowi
Wychował się w Kępicach.  
Dziś potrzebuje pomocy.

spełnionymi rodzicami. 
Wiedziemy spokojne, 
normalne życie w Słup-
sku. Uwielbiamy razem 
spędzać czas, mamy 
przy tym mnóstwo za-
bawy! Ja sam lubię bie-
gać i jeździć na rolkach. 
Ostatnio odkryłem swo-
ją nową pasję, jaką jest 
rysowanie.

Strach o to, co przy-
niesie przyszłość

Chciałbym, by moja 
historia mogła za-
kończyć się zdaniem 
– jesteśmy szczęśliwi i 
wiedziemy spokojne, 
normalne życie. Nieste-
ty, dalszy jej ciąg pisze 
ze mną nowotwór.

Od ponad dwóch 
lat choruję na chłonia-
ka Hodgkina. Jest to 
podstępna, przewlekła 
choroba, która odbie-
ra mi siły. Przez nią mu-
siałem zrezygnować z 
intensywnych ćwiczeń 
i biegów na długie dy-
stanse, które bardzo 
lubię. Boję się, że moja 
choroba zabierze mi 
dużo więcej. Że przez 
nią nie zobaczę, jak do-
rasta nasza córeczka.

„Bliźniak genetyczny” 
– poszukiwany!

Jest szansa, że moje 
marzenia się spełnią, a 

ja wrócę do normalne-
go życia. Tą szansą jest 
przeszczepienie szpiku 
od zgodnego Dawcy, 
czyli mojego „bliźniaka 
genetycznego”. Być 
może od Ciebie?

Zarejestruj się proszę 
jako potencjalny Daw-
ca szpiku i podaruj mi, 
oraz mojej rodzinie przy-
szłość.

Zamów pakiet reje-
stracyjny: www.dkms.
pl/krzysztof

Być może to właśnie 
na Ciebie czeka Krzysz-
tof!

Kto może pomóc?
Dawcą szpiku może 

zostać zdrowa oso-
ba w wieku 18-55 lat. 
Rejestracja w bazie 
jest niezwykle prosta, 
ponieważ wystarczy 
zamówić pakiet reje-
stracyjny online, który 
zostanie wysłany na 
adres zamawiającego. 
Po pobraniu wymazu z 
wewnętrznej strony po-
liczka, materiał odsyła-
my na wskazany adres. 
To tylko chwila, która 
może spełnić najcen-
niejsze marzenie wielu 
chorych – marzenie o 
zdrowiu i życiu.

Adres strony inter-
netowej dedykowa-
nej Krzysztofowi: www.
dkms.pl/krzysztof.         g 

Pomorskie dla Seniora

Zachęcamy do udziału 
w piątej edycji Konkursu 
o nagrodę Marszałka 
Województwa Pomor-
skiego „Pomorskie dla 
Seniora”.  

Celem konkursu jest wy-
różnienie seniora, praco-
dawcy, a także osób po-
dejmujących szczególnie 
wartościowe i skuteczne 
inicjatywy na rzecz senio-
rów oraz upowszechnia-

nie i promowanie dzia-
łalności seniorów i polityki 
senioralnej w wojewódz-
twie pomorskim. 

Zgłoszenia dokonać 
mogą:

- jednostki samorządu 
terytorialnego z terenu 
województwa pomorskie-
go

- organizacje pozarzą-
dowe zrzeszające senio-
rów lub działające na 
rzecz Seniorów z woje-

Chcą docenić aktywność
wództwa pomorskiego

- osoba fizyczna – miesz-
kaniec województwa po-
morskiego. 

Jedna organizacja, sa-
morząd , osoba fizyczna 
mogą zgłosić po jednym 
kandydacie w każdej ka-
tegorii.

Nagrodę otrzymują Se-
niorzy, osoby działające 
na rzecz Seniorów oraz 
Pracodawcy i organiza-
cje pozarządowe przy-

czyniające się poprzez 
swoją aktywność do 
wspierania polityki senio-
ralnej na terenie woje-
wództwa pomorskiego.

Zgłoszenia przyjmowa-
ne są 29 kwietnia 2022 
roku.

Szczegółowe informa-
cje oraz dokumenty do 
pobrania dostępne są na 
stronie www.kepice.pl

                                g
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Wydaliśmy grę edukacyjną

Zagraj z nami! 
W lutym rozpoczęliśmy kolportaż ciekawej gry. 

- Chcemy zaintereso-
wać tą grą całe rodziny. 
To okazja do wspólnego 
spędzania czasu, ale 
także do edukacji naj-
młodszych – mówi Karo-
lina Brzezińska Ugorek z 
Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. Gra powstała w 
ramach realizowanego 
projektu pn. „Ochrona 
rodzimej przyrody przed 
inwazją barszczu So-
snowskiego, rdestowca 
ostrokończystego oraz 
nawłoci kanadyjskiej w 
Gminie Kępice i Kobyl-
nica”. Wcześniej rozpo-

Dzieci z naszej gminy 
uczyły się jeździć na ły-
żwach. Pozyskano środki 
na ten cel.

Na kępickim lodowisku 
w marcu trwały zajęcia 
nauki jazdy na łyżwach, 
prowadzone przez pro-
fesjonalnego instruktora. 
– Środki pozyskaliśmy za 
pośrednictwem Stowa-
rzyszenia „My dla Was”. 
To blisko 10 tysięcy zło-
tych na organizację za-
jęć dla dzieci – informuje 
Karolina Brzezińska - Ugo-
rek z Urzędu Miejskiego w 

Kępicach. 
Dofinansowanie prze-

kazało Ministerstwo Spor-
tu i Turystyki w ramach 
Funduszu Zajęć Sporto-
wych dla Uczniów. – Niko-
go nie trzeba przekony-
wać, że ruch na świeżym 
powietrzu jest ważny. Cie-
szę się, że uczniowie mo-
gli uczyć się łyżwiarstwa 
pod okiem fachowca. 
To cenne zajęcia – oce-
nia Roman Seta, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w 
Warcinie.    

    g

Uczyliśmy  jeździć
W skrócie

wszechniane były także 
kalendarze i ulotki pro-
mocyjno – edukacyjne.

– Gra w sposób przy-
stępny opisuje ważne 
elementy związane z 
ochroną rodzimych ga-
tunków przyrody. Akcja 
gry osadzona jest na 
terenie dwóch gmin – 
Kępic i Kobylnicy – do-
daje urzędniczka. Do 
gry dołączone są karty, 
które gracz pobiera w 
zależności od wyloso-
wanego pola. Na kar-
tach umieszczone są 
ciekawe informacje, a 

Nowa gra edukacyjna dostępna jest m.in. w bibliotece 
i jej filiach. 

W Urzędzie Miejskim w 
Kępicach działa ważny 
punkt. Warto skorzystać z 
nieodpłatnej pomocy.  

Przypominamy, że w 
Kępicach funkcjonuje 
Gminny Punkt Konsul-
tacyjno – Informacyjny 
Programu „Czyste Po-
wietrze”. Jest to wynik 
zawartego porozumienia 
pomiędzy naszym samo-
rządem, a Wojewódz-
kim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku. – Z 
punktu mogą skorzystać 
wszyscy mieszkańcy na-

szej gminy, zaintereso-
wani szeroką ofertą pro-
gramu. Dotyczy on m.in. 
wymiany źródeł ciepła, 
termomodernizacji, wy-
miany stolarki okiennej 
i drzwiowej – informuje 
Marek Jaskólski, koordy-
nator programu z ramie-
nia Urzędu Miejskiego. 
Projekt przeznaczony jest 
dla właścicieli budynków 
jednorodzinnych, bądź 
zabudowy bliźniaczej. 
Z udzielanych konsulta-
cji korzysta coraz więcej 
osób. – Do tej pory blisko 
stu mieszkańców uzy-

Konsultacje dla mieszkańców

Pomagamy w pozyskaniu środków

skało dotacje na realiza-
cję prac wynikających 
z Programu „Czyste Po-
wietrze”. Każda chętna 
osoba spełniająca wa-
runki udziału w progra-
mie może liczyć na pełne 
wsparcie – deklaruje Ma-
rek Jaskólski. Na co dzień, 
punkt funkcjonuje w sie-
dzibie Urzędu Miejskiego 
w pokoju 109. Ponadto, 
konsultacje udzielane są 
także podczas  festynów 
i imprez gminnych w spe-
cjalnie przygotowanym 
stanowisku. Wszelkie istot-
ne informacje udzielane 

dodatkowo przyzna-
ją graczom punkty lub 
wymuszają wstrzymanie 
kolejki. 

Gry zostały przekaza-
ne do biblioteki i wszyst-
kich filii bibliotecznych 
oraz świetlic na terenie 
naszej gminy. – Nasi 
mieszkańcy chętnie 
sięgają po planszówki. 
Cieszymy się z kolejnej 
gry, tym bardziej, że na-
wiązuje ona do naszych 
okolic– mówi Marta Bo-
rodziuk, dyrektor Biblio-
teki Miasta i Gminy Kę-
pice. 

Gmina Kępice realizu-
je projekt pn. „Ochrona 
rodzimej przyrody przed 
inwazją barszczu So-
snowskiego, rdestowca 
ostrokończystego oraz 
nawłoci kanadyjskiej w 
Gminie Kępice i Kobylni-
ca”, współfinansowany 
ze środków Mechani-
zmu Finansowego EOG 
2014-2021 w ramach 
programu: „Środowisko, 
Energia i Zmiany klima-
tu”, obszar programo-
wy: Środowisko. Celem 
projektu jest ochrona 
bioróżnorodności eko-

logicznej, poprzez eli-
minację inwazyjnych 
gatunków obcych tj. 
barszczu Sosnowskiego, 
nawłoci kanadyjskiej 

oraz rdestowca ostro-
kończystego i promocję 
gatunków rodzimych.

                                  g

Ponad 115 tysięcy zło-
tych na organizację wie-
lu działań. Kępicka bi-
blioteka zdobyła grant!  

Środki będą wykorzy-
stane m.in. na organiza-
cję szkoleń, opracowanie 
strategii potencjału kultu-
rowego w naszej gminie, 
organizację wyjazdu stu-
dyjnego, zajęć edukacyj-
no – animacyjnych dla 
wielu grup społecznych, 
a także wydarzeń kultural-
nych. – To bardzo szeroki 
projekt, dzięki któremu 
osiągniemy wiele celów. 
To przede wszystkim inten-
sywniejsze wykorzystanie 
potencjału twórczego w 
naszej gminie, odkrywanie 

nowych talentów, zacie-
śnienie współpracy z wie-
loma partnerami – mówi 
Marta Borodziuk, dyrektor 
Biblioteki Miasta i Gminy 
Kępice. Środki pochodzą 
z Narodowego Centrum 
Kultury w ramach progra-
mu BLISKO (2022-2023). 
Projekt będzie realizowa-
ny przez dwa lata. – W 
jego ramach będą orga-
nizowane liczne zajęcia 
i warsztaty, które będą 
skierowane do wielu grup 
wiekowych. To będzie 
ciekawa oferta dla dzie-
ci, młodzieży, dorosłych 
i seniorów – wymienia 
Karolina Brzezińska – Ugo-
rek, współautorka pro-

Biblioteka jest BLISKO
Projekt na kulturę

jektu. Dla najmłodszych 
zorganizowane zostaną 
m.in. zajęcia taneczne, 
kreatywne, małego od-
krywcy. Dorośli będą mo-
gli poszerzać wiedzę na 
warsztatach kulinarnych, 
wikliniarsko – ceramicz-
nych, iw zakresie makra-
my. Co ważne, projekt 

zakłada opracowanie 
„Strategii potencjału kul-
turowego Gminy Kępi-
ce”, co przełoży się na 
dogłębną analizę i iden-
tyfikację aktualnych po-
trzeb kulturowych miesz-
kańców i przygotowanie 
oczekiwanej oferty na ko-
lejne lata.                                g

są także telefonicznie 
pod nr 726 077 230, bądź 
59 857 66 21.                     g
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Będą uczyć się rękodzie-
ła i pielęgnować trady-
cje kulturowe.  

Kępicka biblioteka zdo-
była środki na organiza-
cję warsztatów dla dzieci 
i młodzieży. Tym razem 
pochodzą one z Minister-
stwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego w ramach 
programu „Kultura ludo-
wa i tradycyjna 2022”. 
Projekt zakłada przepro-
wadzenie cyklu warszta-
tów z mistrzem ceramiki – 
lokalnym artystą Jackiem 
Adamczykiem. – Podczas 
zajęć uczestnicy nauczą 
się wyrabiania przedmio-
tów z ceramiki oraz prak-
tycznego zastosowania 

rękodzieła – wyjaśnia 
Marta Borodziuk, dyrektor 
kępickiej biblioteki. Ce-
lem projektu jest popu-
laryzacja międzypokole-
niowej wymiany wiedzy i 
umiejętności kulturowych 
między lokalnym artystą, 
a młodzieżą z terenu gmi-
ny Kępice. – Warsztaty 
będą odbywać się w pra-
cowni Jacka Adamczyka 
w Korzybiu. Dzięki temu, 
dzieci nabędą unikalne 
umiejętności wyrabiania 
przedmiotów z ceramiki – 
dodaje Agnieszka Itrow-
ska – Garus, współau-
torka projektu. Podczas 
zajęć, uczestnikom zosta-
nie także przybliżona hi-

Warsztaty z mistrzem
Środki na naukę rękodzieła

storia wyrobu rękodzieła 
na terenie Pomorza Środ-
kowego. Grant opiewa 
na kwotę ponad 19 tysię-
cy złotych i w całości po-

krywa realizację zadania. 
Zajęcia będą odbywać 
się od maja do listopada 
tego roku.

                                g

Warsztaty będą odbywać się  w pracowni Jacka 
Adamczyka w Korzybiu.

Właściciele psów mają 
obowiązek szczepienia 
ich przeciwko wście-
kliźnie. Konsekwencje 
zaniedbań są dotkliwe!

Wścieklizna to skrajnie 
niebezpieczna choroba 
zakaźna zwierząt, mo-
gąca przenosić się na 
człowieka i prowadzi do 
poważnych konsekwen-
cji zdrowotnych. – Na 
właścicielach psów cią-
ży ważny obowiązek ich 
szczepienia. Skutkiem za-
niedbania w tym zakre-
sie może być śmierć nie 
tylko zwierzęcia, ale też 
człowieka – przypomina 
Radosław Waszkiewicz z 
Centrum Adopcyjnego 
dla Zwierząt w Obłężu. 

Posiadacze psów są 
obowiązani do ich za-
szczepienia przeciwko 
wściekliźnie w terminie 30 
dni od dnia ukończenia 
przez psa 3 m-ca życia, 
a następnie nie rzadziej 
niż co 12 m-cy. Tak mówi 
ustawa o ochronie zdro-
wia zwierząt oraz zwal-
czaniu chorób zakaźnych 
zwierząt. Choroba prze-
biega z objawami zapa-
lenia mózgu i rdzenia, 
prowadząc nieuchron-
nie do śmierci. Jest prze-
noszona na człowieka 
wraz ze śliną chorego na 
wściekliznę zwierzęcia. 
Kontakt z chorym zwierzę-
ciem grozi zawsze poważ-
nymi konsekwencjami. 

– Mieszkamy na tere-
nach bardzo zalesionych, 
więc mamy częsty kon-
takt z dzikimi zwierzęta-
mi. Lisy są najczęstszym 
nosicielem wścieklizny, 
a bardzo często zbliżają 
się do naszych domostw. 
Wystarczy pozostawienie 
odchodów na podwórku, 
aby narazić psa czy kota 
na zainfekowanie – wy-
jaśnia Waszkiewicz. Cho-

roba wywołuje olbrzymi 
ból, pojawiają się zabu-
rzenia neurologiczne, a w 
konsekwencji śmierć. Pa-
miętać należy, że terapia 
u człowieka jest bolesna i 
polega na przyjęciu serii 
zastrzyków.

Po wykonaniu szczepie-
nia, właściciel otrzymuje 
stosowne zaświadczenie. 
Pamiętać należy, że obo-
wiązek szczepienia może 
podlegać kontroli. 

- Każdy właściciel psa 
powinien pamiętać o 
obowiązkowych szcze-
pieniach ochronnych. 
Niedopełnienie tego 
obowiązku zagrożone 
jest grzywną, o czym 
mówi art 85 ust. 1a tej 
ustawy - informuje Jakub 
Bagiński, oficer prasowy 
Komendy Miejskiej Policji 
w Słupsku.

Po wykonanym szcze-
pieniu właściciel otrzy-
muje od lekarza wetery-
narii zaświadczenie lub 
wpis do paszportu, które 
są potwierdzeniem wy-
pełniania obowiązku np. 
podczas kontroli Policji. 

- Pamiętajmy, że to 
właściciele są odpowie-
dzialni za zachowanie 
swoich czworonogów, a 
w przypadku niezaszcze-
pienia psa, który później 
kogoś ugryzie możemy 
ponieść surowe konse-
kwencje - uczula sierż. szt. 
Jakub Bagiński.

W lutym w poszczegól-
nych miejscowościach 
naszej gminy trwała ak-
cja szczepień. 

W każdej chwili moż-
na umówić się także na 
wizytę u dowolnego we-
terynarza lub skontakto-
wać się z Centrum Ad-
opcyjnym dla Zwierząt w 
Obłężu.    
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Pamiętajmy  
o ważnym obowiązku!

Niebezpieczna choroba

24 marca w kępickiej 
bibliotece odbyły się eli-
minacje gminne Konkur-
su Recytatorskiego Poezji 
Polskiej „Magia żywego 
słowa, oczami polskich 
poetów”. – Takie spotka-
nia poza wartościowymi 
celami, jakie uczestnik 
osiąga w trakcie przygo-
towań, możliwością kon-
frontacji pracy i talentu 
prezentowanego na 
forum rówieśników z róż-
nych środowisk, daje sze-
rokie możliwości rozwoju 
i samodoskonalenia – 
podkreśla Marta Boro-
dziuk, dyrektor Biblioteki 
Miasta i Gminy Kępice.

Głównymi celami kon-
kursu jest popularyzacja 
literatury pięknej, kształ-
towanie wrażliwości na 
mowę ojczystą, promo-
cja osiągnięć uczniów 
i stwarzanie okazji do 
czynnego uczestnictwa 
w kulturze. 

Uczestnicy prezento-
wali się w trzech katego-
riach – dzieci młodszych 
(I-III klasy SP), dzieci star-
szych (IV-VI klasy SP) i 
młodzieży (VII-VIII klasy 
SP). Ich zadaniem było 
przygotowanie dwóch 
utworów poetyckich 
bądź jednego utworu 
poetyckiego wraz z frag-
mentem prozy. Czas na 
ich prezentację nie mógł 
przekroczyć 6 minut. 

W jury konkursowym 

Gminne eliminacje

zasiedli: Elżbieta Bińczak 
– Pawlukiewicz (emery-
towana nauczycielka 
języka polskiego), Ewa 
Szynal (bibliotekarka z 
Barcina) oraz Katarzyna 
Kubiś (pracownik Miej-
skiej Biblioteki Publicznej 
w Słupsku). Do konkursu 
zgłoszono niemal czter-
dziestu uczestników.

– Konkurs niezmiennie 
cieszy się dużym zainte-
resowaniem. Po przerwie 
związanej z pandemią 
widzimy, jak dzieci są 
spragnione występów 
i kontaktów rówieśni-

Magia słowa
Uczniowie z naszych szkół zaprezentowali swój talent.

czych. Uczniowie są bar-
dzo dobrze przygotowa-
ni, z pewnością jurorzy 
nie mieli łatwego zada-
nia – ocenia Sylwia Ziem-
ska z kępickiej biblioteki.

W kategorii kl. I-III przy-
znano: I miejsce Marii 
Mączkowskiej z Biesowic, 
II miejsce Milenie Nie-
mierzyckiej z Kępic, a III 
miejsce Lenie Szulc z Bar-
cina. Wyróżniono Natalię 
Jankowską z Korzybia i 
Wiktorię Butkiewicz z Przy-
tocka.

W kat. kl. IV – VI kwalifi-
kacja wygląda następu-

jąco – I miejsce Maksymi-
lian Lange z Przytocka, II 
miejsce Wiktoria Lange 
z Przytocka, III miejsce 
Alicja Krycińska z Kępic. 
Wyróżniono Maję Klasa z 
Kępic oraz Huberta Król z 
Kępic.

W trzeciej kategorii I 
miejsce otrzymała Wik-
toria Orczyk z Biesowic, 
II miejsce Zuzanna Za-
worska z Przytocka, III 
miejsce Marta Łuczak z 
Kępic. Wyróżniono Lenę 
Rola z Korzybia.                

          g
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Pokazali swój talent

Śpiewali o miłości
Przyjechali z różnych stron. W Kępicach odbył się finał konkursu.

- Konkurs Angielskiej 
Piosenki Walentynkowej 
już od kilku lat przyciąga 
utalentowaną młodzież 
i dzieci z Pomorza do 
Gminy Kępice – mówi 
Roman Seta, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w 
Warcinie. 

Konkurs organizowany 
jest przez pracowników 
warcińskiej szkoły oraz 
Biblioteki Miasta i Gminy 
Kępice. Z kolei jego po-
mysłodawcą i koordy-
natorem jest Ewa Żuraw-
ska-Seta. – W tym roku ze 
względu na obostrzenia 
pierwszy etap konkur-
su odbył się on-line. Po 
wyłonieniu najlepszych 
wokalistów, wczoraj 
w kępickiej bibliotece 
przeprowadziliśmy finał 
– opowiada koordyna-
torka.

Celem konkursu jest 

m.in. doskonalenie umie-
jętności językowych, 
kształcenie wrażliwości 
i kultury muzycznej. Ad-
resowany jest do szkół 
podstawowych, ponad-
podstawowych oraz 
ośrodków kultury regionu 
Pomorza. 

Uczestników oceniali 
jurorzy: dr Ewa Andrze-
jewska, Andrzej Machut-
ta oraz Bogumił Pła-
checki.

Podczas czwartkowe-
go koncertu młodzież 
prezentowała wysoki po-
ziom wokalny. Decyzją 
jurorów Grand Prix ufun-
dowaną przez Burmistrz 
Kępic zdobył Jakub Mły-
narz. 

W kategorii soliści (kl. 
4-6 SP) 3 miejsce przypa-
dło Robertowi Formella i 
Beacie Chyła, 2 miejsce 
Lenie Głogowskiej i Blan-

ce Korniluk, pierwszego 
miejsca nie przyznano.

W kategorii soliści (kl.7-8 
SP) przyznano: 3 miejsce 
dla Majki Kuczkowskiej i 
Anny Demko; 2 miejsce 
Milenie Krumplewskiej; 
1 miejsce Agacie Kuła-
kowskiej.

W kategorii soliści (szko-
ły ponadpodstawowe) 
kwalifikacja przedstawia 
się następująco: wyróż-
nienie Julia Gawin i Ma-
ria Nowacka; 3 miejsce 

Oliwia Stanisławska, 2 
miejsce Michał Kryczka 
i Kinga Życińska i 1 miej-
sce Natalia Kwiatek. 

W kategorii zespoły 
nagrodę otrzymał duet – 
Anna Demko i Maksymi-
lian Synak.

Na zakończenie kon-
certu jurorzy wraz z or-
ganizatorami wręczyli 
wokalistom nagrody i 
dyplomy. Wszystkim ser-
decznie gratulujemy.
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